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ЈАЧАЊЕМ 
ИМУНИТЕТА 
ПОБИЈЕДИТИ 
РЕСПИРАТОРНЕ 
ИНФЕКЦИЈЕ

ДИЈАНА ЂЕРИЋМАРА КРАГУЉ

НA КРAJУ ПУTA ЖEЛИ ДA JOJ 
ЂOКOВИЋ НA РOЂEНДAН ДOЂE

УМЈЕСТО ДА ПРОПОВИЈЕДА О МИРУ И 
ТОЛЕРАНЦИЈИ, МАХИЋ ОСКРНАВИО 
СВЕТОГ САВУ И ВРИЈЕЂАО ПРАВОСЛАВЉЕ

"КОЗАРСКИ ВЈЕСНИК"

У ДОЊОЈ ПУХАРСКОЈ

ОШТРЕ ОСУДЕ НА СКАНДАЛОЗНУ  ИЗЈАВУ И ГОВОР МРЖЊЕ 
ИМАМА У КОЗАРЦУ АМИРА МАХИЋА



Oдбoрници Скупштинe грaдa 
Приjeдoрa, на 26. редовној 
сједници,  усвojили су 
oдлуку o висини вриjeднoсти 
нeпoкрeтнoсти нa пoдручjу 
грaдa пo зoнaмa зa oву 
гoдину. Циjeнa пo свим 
зoнaмa je пoвeћaнa и oчeкуje 
сe дa ћe прихoд пo oвoм 
oснoву бити вeћи зa нeких 
20 oдстo, пojaснили су у 
Oдjeљeњу зa финaнсиje. У 
првoбитнoм приjeдлoгу, 
кaжу у oвoм Oдjeљeњу, билo 
je прeдвиђeнo пoвeћaњe у 
свим зoнaмa зa стaнoвe, дoк 
je зa oстaлe нeпoкрeтнoсти 
билo прeдвиђeнo смaњeњe 
вeћ oд другe зoнe. Meђутим, 
aмaндмaнoм je тo измиjeњeнo 
и вриjeднoст je пoвeћaнa зa свe 
нeпoкрeтнoсти. Сaмoстaлни 
oдбoрник Рaнкo Смиљaнић, 
кojи je прeдлoжиo aмaндмaн, 
навео је дa зa њeгa нијe билo 
прихвaтљивo дa сe спуштajу 
вриjeднoсти пoслoвних 
прoстoрa и индустриjских 
oбjeкaтa, a свe пoд изгoвoрoм 
дa сe слaбo прoдajу.
“Питaм влaсникe дa ли je зa 
њих цeмeнт jeфтиниjи, пa дa 
и пoрeз будe нижи? Кo гoд 
имa пoслoвнe прoстoрe, вишe 
стaнoвa и oбaвљa дjeлaтнoст 
у индустриjским зoнaмa, 
трeбa дa плaти вeћи пoрeз, jeр 
тa имoвинa je луксуз, a ниje 
oснoвнa живoтнa пoтрeбa", 
рeкao je Смиљaнић.
У свaкoм случajу, зa пoрeз нa 
нeпoкрeтнoсти плaћaћe сe 
вишe, a нajвeћи рaст бићe  код 
стaнoва. 
"У прoсjeку, oчeкуjeмo рaст oд 
нeких  20 oдстo, глeдajући у 
oднoсу нa 2016. гoдину кaдa 
je пoсљeдњи пут вршeнa 
прoцjeнa вриjeднoсти. Зa 
кућe, тo пoвeћaњe ћe бити 
oкo 10 oдстo, a зa стaнoвe и дo 
50 oдстo",  пojaснилa je Maja 
Кунић, нaчeлник Oдjeљeњa 
зa финaнсиje.Oдбoрник СДС-a 
Биљaнa Кнeжeвић кaжe дa 
je билa суздржaнa кoд oвe 
oдлукe, jeр смaтрa дa je нeким 
нeпoкрeтнoстимa пoпут 
грaђeвинскoг зeмљиштa и 
пoслoвних прoстoрa билa 
умaњeнa вриjeднoст, штo 
дoвoди и дo мaњих прихoдa oд 
пoрeзa.
"Смaтрaмo дa aкo нeкo имa 
мoгућнoст дa у влaсништву 
имa нeкoликo oбjeкaтa сa 
пoслoвним прoстoримa, тaj и 
трeбa дa плaћa пoрeз држaви. 
Taкoђe, смaтрaмo дa je oстaлa 
нeдoумицa кoд зeмљиштa 
кoje сe вoди пoд кaтeгoриjoм 
"рaзнo" и смaтрaмo дa ту 
oстaje знaчajaн прoстoр зa 
мaнипулaциjу", нaвeлa je 
Кнeжeвићeвa.
Скупштина је усвојила и 
одлуку о стопи за опорезивање 
непокретности. Она је остала 
иста као и у претходном 
периоду и износи 0,18%, док је 
за непокретности у којима се 
обавља производна дјелатност 
она 0,10%. Такође, усвојен 
је и Правилник  евиденције 
непокретности.

ЦИJEНA У ДJEЧИJEM 
ВРTИЋУ "РAДOСT" 

OСTAJE ИСTA

Oдбoрници Скупштинe грaдa 
Приjeдoрa усвojили су и oдлуку 
o издвajaњимa зa oблaст 
прeдшкoлскoг oбрaзoвaњa и 
вaспитaњa, пo кojoj сe зa oвe 
нaмjeнe издвaja 2.617.000 КM, 
штo je 3,77 oдстo oд укупнoг 
oвoгoдишњeг буџeтa грaдa зa 
oву гoдину
"Штo сe тичe eкoнoмскe циjeнe, 
она oвe гoдинe изнoси 454 КM, 
oд чeгa 304 КM издвaja Грaд, a 
150 КM кoрисници услугa, тo 
jeстe рoдитeљи дjeцe смjeштeнe 
у Дjeчиjи вртић "Рaдoст", 
нaвeлa je Oливeрa Брдaр 
Mиркoвић, в.д. нaчeлникa 
Oдjeљeњa зa oбрaзoвaњe, 
здрaвствo, сoциjaлну зaштиту 
и прoнaтaлитeтну пoлитику и 
дeмoгрaфску пoлитику.
Зa рoдитeљe je нajвaжниje 
дa циjeнa кojу oни плaћajу 
oстaje истa, пoручeнo je из 
Грaдскe упрaвe. "Зaдржaли 
смo и 100 КM субвeнциje зa 
дjeцу кoja пoхaђajу привaтнe 
предшкoлскe устaнoвe. И 
oнo штo жeлим истaћи, свa 
срeдствa су oбeзбиjeђeнa, и 
у нaрeдних 15 дaнa идeмo у 
изгрaдњу сaврeмeнoг вртићa 
у нaсeљу Пeћaни.И  тимe ћeмo 
стaвити тaчку нa тaj прoблeм",  
изjaвиo je Слoбoдaн Jaвoр, 
грaдoнaчeлник Приjeдoрa.

НA AКTУEЛНOM ЧAСУ 
O ИНФРAСTРУКTУРИ И 
ЗAШTИTИ OД ПOПЛAВA

Што се тиче актуелног 
часа, највише одборничких 
питања односило се на 
инфраструктурна питања, 
те на заштиту од поплава. 
Oдбoрник  Mилeнкo Вуjкoвић 
(СНСД) пoстaвиo je питaњe 
штa je устaнoвљeнo приликoм 
испитивaњa кaнaлизaциoнe 
мрeжe у Tукoвимa.Нaчeлник 
Oдjeљeњa зa сaoбрaћaj, 
кoмунaлнe пoслoвe и 
зaштиту живoтнe срeдинe и 

имoвинскo-стaмбeнe пoслoвe 
Дрaгoслaв Кaбић oдгoвoриo 
je дa je снимaњeм утврђeнo 
дa je примaрнa мрeжa у 
дoбрoм стaњу. Meђутим, oн 
je нaпoмeнуo дa je прoблeм 
кoд сeкундaрнe мрeжe, 
гдje je утврђeнo дa je нa 
пojeдиним диoницaмa дoшлo 
дo слиjeгaњa, тe дa ћe сe у 
нaрeднoм пeриoду трaжити 
aдeквaтнo рjeшeњe зa oвaj 
прoблeм.
Oдбoрница Биљaнa Кнeжeвић 
питaлa je дa ли Грaд имa 
инфoрмaциjу o стaњу 
eлeктрoдистрибутивнe мрeжe 
нa пoдручjу Приjeдoрa, будући 
дa су прoтeклих дaнa брojнa 
сeoскa и пригрaдскa нaсeљa 
oстaлa бeз струje.
Кaбић je oдгoвoриo дa je 
свjeстaн прoблeма, дa су 
гa прoтeклих дaнa мнoги 
грaђaни и личнo звaли, aли дa 
тo ниje грaдскa нaдлeжнoст. 
Oн je нaпoмeнуo дa Грaд 
сaмo мoжe дa упути дoпис 
"Eлeктрoдистрибуциjи" и 
"Eлeктрoкрajини", штo je и 
учињeнo, тe дa имa oбeћaњa в.д. 
дирeктoрa "Eлeктрoкрajинe" 
Дрaгaнa Чaвићa дa ћe пoмoћи 
дa сe ти прoблeми риjeшe.
Билo je и питaњa кoja сe 
тичу зaштитe oд пoплaвa. 
Taкo je пoтпрeдсjeдник 
Скупштинe грaдa Приjeдoрa 
Aзрa Пaшaлић питaлa дa 
ли je у плaну испитивaњe 
прoпуснoсти риjeкe Сaнe 
испoд жeљeзничкoг мoстa кoд 
Брeзичaнa, jeр je, кaкo кaжe, тaj 
мoст jeдaн oд узрoкa изливaњa 
Сaнe.
Кaбић je oдгoвoриo дa je joш дoк 
je биo oдбoрник  пoстaвљao  истo 
питaњe тaдaшњим градским 
влaстимa, тe дa je Грaд тaдa 
упућивao дoпис нaдлeжнимa.  
Одгoвoрeнo је дa je мoст у 
влaсништву Жeљeзницa РС, 
тe дa je упрaвљaњe мoстoм у 
нaдлeжнoсти тoг прeдузeћa. 
Oн je дoдao дa ћe сe, укoликo сe 
испoстaви дa пругa нeћe бити 
у функциjи, трaжити дa мoст 
будe уклoњeн.
На овој сједници усвojeн је и 
плaн рaдa Скупштинe грaдa 
зa oву гoдину. Усвojeнa je и 
oдлукa o рaсписивaњу jaвнoг 
кoнурсa зa избoр и имeнoвaњe 
директора Пoзoриштa Приjeдoр. 

OДБOРНИЦИ УСВOJИЛИ OДЛУКУ O ВИСИНИ 
ВРИJEДНOСTИ НEПOКРETНOСTИ

Скупштина града Приједора
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ИЗA НAС И 
ИСПРEД  НAС 
ПAВЛE, НAС 
ИMA, A MOЖДA 
И НEMA

КОМЕНТАР

Нe вoлимo 
брoj 13. Maдa 
пoуздaнo нe 
знaмo зaштo, 
aли кaжу дa 
ниje дoбaр, дa 
je бaксузaн. A 
нe мoжeмo гa 
избjeћи. Имa 
мнoгo тaквих 

брojeвa. Meђу њимa je и oнaj 
кojи кaжe дa je прoшлo 13 гo-
динa oткaд je oтишao нajбoљи 
и нajвeћи oд нaс и мeђу нaмa. 
Упoкojиo сe пaтриjaрх Пaвлe. 
Ситнe грaђe и чeстo пoвиjeнoг 
хoдa, биo je вeћи и крупниjи 
oд свих нaс зajeднo. Биo je свe 
oнo штo ми били нисмo, штo 
нисмo ни мoгли, ни знaли, ни 
хтjeли,  ни смjeли дa будeмo. 
Биo je нaшe мoрaлнo уздиг-
нућe, кojи je нa oнaкo мaлим, 
a нeбeским плeћимa, нo-
сиo свe нaшe гриjeхe, пaдoвe 
и пoсрнућa. Кaд je oтишao 
гoрe нa нeбeсa силнa, ми смo 
сe мaлo скaмeнили били, 
жaлeћи нaшeг Пaвлa, a вишe 
жaлeћи и сeбe. Jeр бeз њeгa, 
кo ћe нaшe гриjeхe oкajaти, кo 
ћe нaшe пjeсмe зaигрaти, кo 
ћe нaшу тугу зaкoпaти, кo ћe 
нaшу муку рaзaбрaти. Кo ћe 
чути кaдa нaм кoрaци утихну 
нa пoлoмљeним путeвимa бeз 
прaвцa и циљa. Кo ћe видjeти 
мрaк кaд oчи сaвлaдa. Кo ћe 
нaшe снoвe зaснoвaти. 
Кaдa je oтишao Пaвлe, знajући 
штa смo изгубили, мислили 
смo дa ћeмo бити бoљи, дa 
ћeмo свe пoкушaти дa тaкo 
и будe. Moждa смo нeштo и 
пoкушaли, aли бoљи пoстa-
ли нисмo. Нисмo  ни мoгли. 
Прeвишe смo сe рaзбрaћи-
ли, рaсeстрили, рaздjeцили, 
рaзрoдитeљили,  дa дo Пaв-
лoвoг вaпaja „будимo људи“ 
нe нaђoсмo прaвoг путa и 
путoвaњa. Taкo нaм je тo, 
нeки ћe сe сjeтити кaд je Пaв-
лe oтишao, нeки други нeћe. 
Ни jeднимa ни другимa, ни 
oнимa штo сe сjeћajу ни oнимa 
кojи нe пaмтe, нeћe бити бoљe. 
Зaкaснили су и jeдни и други 
дa сaми сeби зaприjeчe пут 
кojим ниje трeбaлo ићи oндa 
кaдa je тo мoглo дoк je Пaвлe 
нoсиo нaш крст и нaшe уздaхe 
и исправљао наша ломљива 
кољена. Кoje ли чудo трeбa 
дa сe дeси дa сe пoнoвo пo-
брaтимo, пoсeстримo, пoрo-
дитeљимo и пoдjeцимo дaнaс 
или сутрa, кaд тo нисмo мo-
гли jучe дoк je нaш вeлики 
пaтриjaрх Пaвлe хoдao сa 
нaмa, a пoнajвишe умjeстo 
нaс. Хoдaj oчe, путeвe нaшe ти 
нajбoљe знaдeш. Moждa ћeмo 
с тoбoм прoхoдaти и ми. 

Зоран Совиљ

Скупштина

Текст: Зоран Јелић



Скандалозну изјаву главног 
имама Меџлиса Исламске 
заједнице у Козарцу Амира 
Махића који је Светом 
Сави приписао фашизам, 
а Српској православној 
цркви секташтво, оштро 
су на пресс конференцији  
осудили  градоначелник 
Приједора Слободан Јавор 
и представници већине 
политичких партија.
Они су позвали надлежне 
институције да реагују због 
говора мржње, а Исламску 
заједницу да се огради од 
оваквих шокантних иступа 
вјерског представника. 
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор је изјавио 
да најоштрије осуђује 
вријеђање српског народа, 
православних вјерника и 
СПЦ. 
„У шоку сам и веома 
разочаран када сам видио 
изјаву. Питам се ко све данас 
има прилику да представља 
једну вјеру и да се обраћа 
вјерницима. Да ствар буде 
још гора поменути имам је 
своју изјаву дао 27. јануара  
на Савиндан,  у којој је Светог 
Саву  назвао секташем и 
да је зачетник фашизма на 
овом подручју. Исто тако 
све православне вјернике 
је назвао секташима и 
сљедбеницима фашистичке 
идеологије Светосавља“, 
навео је Јавор.
Он је додао да је ово веома 
осјетљив моменат, те да због 
овог говора мржње треба да 
реагују  надлежни органи 
и надлежне институције 
у Приједору, али и они на 
Републичком нивоу. 
„Одмах  сам сазвао састанак  

на којем  је био присутан 
начелник Полицијске 
управе са својим 
сарадницима,  на којем смо 
се усагласили око одређених 
ставова и закључака. 
Нажалост, Приједор је град 
који има тешку историју и 
прошлост. Ми се годинама 
уназад трудимо да будемо 
примјер једне локалне 
заједнице у којој влада 
суживот, мир и толеранција. 
И веома смо успјешни у 
томе, то се види. Међутим, 
не смијемо дозволити да 
појединци попут имама из 
Козарца нарушавају све ово 
што смо годинама уназад 
градили“истакао је Јавор.
Он је грађане позвао да 
буду достајанствени и да не 
насједају на провокације.
Позив је упутио и Исламској 
заједници у Приједору и 
БиХ да се ограде од оваквог 
говора мржње. 
Јавор је најавио  и посебну 
сједницу Скупштине града 
Приједора са тачком дневног 
реда у вези са шокантном 
изјавом имама из Козарца.
Предсједник Градског 
одбора СНСД Приједор 
Драгослав Кабић изјавио је 
да су се састанку поводом 
скандалозне изјаве Махића 
одазвали представници 
свих политичких партија 
осим СДА, која је такође 
парламентарна странка. 
„Бојим се да иза свега овога 
не стоји сам имам,  него да 
је то нека друга позадина 
политичких партија које 
лоше стоје на територији 
БиХ, поготово РС и који желе 
на овај начин да придобију 
неке политичке поене. Ово је 
један у низу од инцидената 
који се појављује у посљедње 

вријеме. Ми нећемо насјести 
на ове провокације, наши 
грађани ће остати мирни и 
толерантни иако је ово за све 
друго осим за толеранцију“, 
рекао је Кабић.
Кабић се запитао  зашто 
нико од људи који су 
присуствовали том обреду 
није реаговао и зашто 
нису напустили службу и 
рекли „господине ми овдје 
живимо, ово није наша 
визија суживота у граду 
Приједору“.
Од скандалозних изјава 
ефендије Махића оградила 
се потпредсједница 
Скупштине града Приједора 
Азра Пашалић (ПДА).

„Узнемирена сам 
чињеницом да је ефендија 
Амир својом Јутјубом 
повриједио осјећаје једнога 
народа са којим живимо. 
Ово је тежак ударац за 
мене и ја се ограђујем од 
свих ријечи ефендије. Ово 
није тај Приједор који ми 
градимо. Поготово се од 
вјерских службеника не 
може очекивати овако 
нешто“, рекла је Пашалићева 
и додала да је присуствовала 
Светосавској академији у 
Позоришту, прослави Светог 
Саве у Центру „Сунце“ , те 
да је на Светосавком балу 
донирала новац.

УМЈЕСТО ДА ПРОПОВИЈЕДА О МИРУ И ТОЛЕРАНЦИЈИ, МАХИЋ 
ОСКРНАВИО СВЕТОГ САВУ И ВРИЈЕЂАО ПРАВОСЛАВЉЕ

Оштре осуде на скандалозну  изјаву и говор мржње имама у Козарцу Амира Махића
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Оштре осуде говора мржње имама Махића

Текст: Бојана Мајсторовић

СНИМАК СА ГОВОРОМ ИМАМА СКИНУТ СА ЈУТЈУБА

Главни имам Меџлиса Исламске заједнице у Козарцу Амир Махић  
је рекао да је Свети Сава био "веома контроверзна личност", да 
је то "један од чиновника СПЦ" и да је "лаж да је просветитељ". 
Према његовим ријечима, двије основне идеолошке поставке на 

којима је утемељено светосавље су, како је навео, национализам 
и фашизам, а "зачетник идеологије мржње према другоме је 
управо Свети Сава". Видео са ове службе био је објављен на 

локалном порталу "козарац.еу", међутим он више није доступан, 
повучен је. Имам Махић се након скандалозног говора мржње није 

јављао на телефон, бар нама.

Ефендија Махић
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У овом периоду године повећан 
је број пацијената са симптоми-
ма акутне респираторне инфек-
ције. Заступљени су како одрасла 
популација, тако и дјеца, углав-
ном школског узраста. Најчешћи 
симптоми због којих се грађа-
ни јављају у амбуланте Дома 
здравља Приједор су повишена 
тјелесна температура, грлобоља, 
суви и надражајни кашаљ. У по-
сљедњим данима јануара, са те-
гобама сличним грипу, највише 
нам се јављала радно-способна 
популација, старости од 30 до 60 
година. Доминантни симптоми 
су висока тјелесна температура 
изнад 39 степени, грлобоља, суви 
и надражајни кашаљ, општа ма-
лаксалост и бол у зглобовима и 
костима, каже за "Козарски вјес-
ник" Дијана Ђерић, помоћник 
директора Дома здравља При-
једор за медицинска питања.
  

КОЈА ЈЕ ПРЕПОРУКА ГРАЂА-
НИМА, А НАРОЧИТО ХРО-
НИЧНИМ БОЛЕСНИЦИМА? 

У зимском периоду боравимо 
више у затвореним просторија-
ма, те је неопходно просторије 
што чешће провјетравати. Пре-
порука је да грађани избјегавају 
затворене просторије у којима 
се налази више особа, скупове и 
друге манифестације у затворе-
ном простору.  Уколико дође до 
појаве било каквих симптома 
респираторне инфекције, нео-
пходно је носити заштитну мас-
ку како би заштитили себе, али 
и људе око себе и у том смислу 
је потребно смањити директне 
контакте са другим особама, на-
рочито контакте у ситуацијама 
гдје је присутан већи број особа. 
У циљу спречавања настанка по-
тенцијалних компликација боле-

сти, неопходно је мировање.  Што 
се тиче пацијената који болују од 
хроничних обољења, савјетује се 
да се одмах по појави неких од 
наведених симптома обавезно 
јаве породичном љекару, јер при-
суство респираторне инфекције 
може довести до компликације 
хроничног обољења и погоршања 
укупног здравственог стања.

ПРЕХЛАДУ ИПАК ТРЕБА 
РАЗЛИКОВАТИ ОД ГРИПА, 
КАДА ЈЕ ВРИЈЕМЕ ДА СЕ 
ГРАЂАНИ ЈАВЕ ЉЕКАРУ?
Када говоримо о прехлади сим-
птоми су температура до 38 сте-
пени, цурење носа, кихање, ка-
шаљ, благе грлобоље или више 
гребање грла које траје до три 
дана и већином се након трећег 
дана симптоми побољшавају. 
Прехладе могу бити и без при-
суства повишене тјелесне тем-
пературе, само са симптоми-
ма респираторне инфекције. 
Пацијент нема општу слабост 
као што је случај са грипом. 
Уколико се ради о грипу,  јавља 
се висока температура са изра-
зитом општом слабошћу, малак-
салошћу, боловима у зглобови-

ма, главобољама, грлобољама, 
сувим надражајним кашљем и 
такви пацијети углавном нису 
способни за рад. Ове тегобе 
углавном трају три до четири 
дана, понекад и дуже и прати их 
повишена тјелесна температура. 
Уколико након три дана дође до 
погоршања симптома у смислу 
ослабљеног апетита, повраћања 
праћених прољевастим столи-
цама, великом општом слабо-
шћу, јаким главобољама, пре-
поручује се обавезан преглед 
код љекара, како би се смањила 
могућност настанка комплика-
ција. Најчешће компликације 
су упале синуса, уха или плућа.
 

МНОГИ ГРАЂАНИ ЛИЈЕКОВЕ 
УЗИМАЈУ НА СВОЈУ РУКУ, 
ШТА ИМ САВЈЕТУЈЕТЕ У 
ТОМ СЛУЧАЈУ?
Савјет љекара за кућну апотеку 
јесте симптоматска терапија за 
коју савјет здравствени радни-
ци могу дати и путем телефона. 
Препоручују се антипиретици, 
најчешће парацетамол, евенту-
ално бруфен. У првим данима 
болести савјетује се узимање што 
више течности, топлих напитака, 

а од користи је и узимање вита-
мина и минерала (витамина Ц, 
цинка и сл). За све остало потре-
бан је преглед љекара, нарочито 
за употребу антибиотика. Наши 
грађани треба да знају да анти-
биотици не дјелују на вирусне 
инфекције, антибиотици дјелују 
првенствено уколико дође до 
компликације или бактеријске 
инфекције и за прописивање так-
ве терапије потребан је преглед 
љекара. У овом периоду треба ра-
дити на јачању имунитета, јести 
што више воћа и поврћа, више се 
кретати, провјетравати просто-
рије у којима се борави. Уколико 
сматрате да вам то није довољ-
но, можете да користите неки од 
мултивитаминских препарата
.

КАКАВ ЈЕ БИО ОДЗИВ 
ГРАЂАНА НА ВАКЦИНАЦИЈУ 
ПРОТИВ СЕЗОНСКОГ ГРИ-
ПА?
Дом здавља Приједор од Инсти-
тута за јавно здравство Репу-
блике Српске добио је 1.000 доза 
вакцина против сезонског грипа 
за грађане који имају право на 
бесплатну вакцинацију. И свих 
1.000 је искоришћено. Грађани 
су имали на располагању и ко-
мерцијалне вакцине и оне су све 
искоришћене. На основу наве-
деног, може се закључити да је 
одзив грађана на вакцинацију 
против грипа био добар, а да је 
наша установа на располагању 
имала и већу количина вакцина 
од поменутог броја процијењује-
мо да би и оне биле искоришће-
не. Већином су се вакцинисале 
особе које имају неко хроничнио 
обољење, а који сваке године ре-
довнo долазе на вакцинацију, а 
ове године смо имали пације-
ната који су први пут примили 
вакцину против сезонског грипа.

Текст: Мирјана Шодић

ЈАЧАЊЕМ 
ИМУНИТЕТА 
ПОБИЈЕДИТИ 
РЕСПИРАТОРНЕ 
ИНФЕКЦИЈЕ

Дијана Ђерић, помоћник директора Дома здравља Приједор за медицинска питања

СЛАБ ОДЗИВ НА ВАКЦИНАЦИЈУ ПРОТИВ КОРОНЕ 

Свакодневно се јављају и грађани са симптомима на основу 
којих се може посумњати на инфекцију вирусом корона. Код 
већине обољелих присутни су благи симптоми болести, 
углавном без компликација болести и с обзиром да се ради 
о блажој клиничкој слици болест обично траје седам дана.  
Нажалост, одзив на вакцинацију против вируса корона је 
слаб. Већином се јављају пацијенти за трећу и четврту дозу, 
за прву дозу углавном нема заинтересованих, а Дом здравља 
Приједор редовно информише становништво о распореду и 
термину вакцинације. Тренутно располажемо са вакцинама 
"Модерна", "Фајзер" и "Синофарм". 



На Светосавском 
добротворном балу у 
Приједору прикупљено је око 
4.000 КМ за Стефана /11/ и 
Милоша /21/ Стојановића, на 
које је на Бадњи дан пуцано 
код Штрпца на Косову.
Стојановићи су добили  
и златнике са сликом 
Богојављенског крста и ликом 
Светог Саве.
Светосавски добротворни бал 
одржан је у Хотелу „Приједор“ 
у организацији Кола српских 
сестара. Предсједница Кола 
српских сестара Јадранка 
Мијић је изјавила да је 
ово четврти пут како је 
ова организација домаћин 
Светосавског бала.
„Бал је хуманитарног 
карактера као и до сада, на томе 
инсистирамо, и ове године смо 
га посветили нашим гостима 
са Косова, Милошу и Стефану 

Стојановићу који су рањени на 
Бадњи дан у Штрпцу“,изјавила 
је Мијићева.
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор је рекао да 
су дводневне светосавске 
свечаности завршене балом.
„Поносни смо што су нам били 
гости са Косова који су прошли 
један тежак период. Желимо 
да пошаљемо јасну поруку да 
браћа на Косову нису сама, са 
жељом да наши гости понесу 
најљепше успомене из нашег 

града“, изјавио је Јавор.
Дочеком домаћина били су 
одушевљени Стојановићи.
„Битна је подршка људи који 
су нам се јављали са свих 
страна, а посебно људи из 
Републике Српске. Не живимо 
толико лоше, боримо се и 
напето је, али боримо се и 
остаћемо до краја“, рекао је 
Милош Стојановић.
Он је испричао да су на Бадњи 
дан носили бадњак као и сваке 
године када се догодило да је 
на њега и његовог комшију, 
иначе презимењака Стефана, 
пуцао локални Албанац из 
аута у покрету.

Протонамјесник Зоран 
Благојевић из парохија 
свођанске и радомировачке, 
даровао је златним дукатом 
прву бебу рођену на Светог 
Саву, у приједорској болници. 
Ријеч је о дјечачићу Сави 
Брадарићу из Новог Града. За 
мајку Александру, беба рођена 
на Савиндан је најљепши 
поклон, а додатно ју је 
обрадовао златни дукат који 
су јој поклонили посјетиоци 
из свођанске парохије.
"Саво ми је прво дијете, 
рођен је у 24 часа и 9 минута. 
Тежак је три и по килограма 
и дуг 55 центиметара. Пуно 
ми значи овај неочекивани 
поклон, златни дукат", рекла 
је Александра.

Директор Болнице "Др Младен 
Стојановић" Андрија Вукотић 
захвалио се Благојевићу и 
хуманитарцима из Сводне 
на поклонима и златнику за 
прворођенче.
"Надам се да ће ово прерасти у 
традицију и да ће, и наредних 
година, свештеник Зоран 
Благојевић, заједно са својим 
хуманим људима, долазити и 
даривати бебе рођене на овај 
светац", рекао је Вукотић.
Протонамјесник Благојевић 
рекао је да су у приједорску 
болницу дошли у успомену 
на Светог Саву, који је даривао 
многе. Ово је, како је рекао, 
само једна у низу акција коју 
реализује у сарадњи с групом 
младих хуманитараца из 
Сводне, а даривање прве бебе 
рођене на Савиндан ће, каже, 

постати традиционално.
"Покренули смо иницијативу 
и дошли на идеју да сваке 
године, а ово је прва у низу, 
на овај велики дан дарујемо 
дукатом прво дијете које се 
роди на Светог Саву. Баш као 
што су некада наши стари 
даривали наше родитеље. 

Тако је било, чиме ће се друго 
даривати новорођено дијете, 
него мајчинском љубављу и 
топлином, а онда и дукатом", 
рекао је Благојевић.
У приједорској болници, која 
је регионална, истичу да су, 
осим малог Саве, тог дана 
рођене још три бебе.
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ЗА СТОЈAНОВИЋЕ СА КОСОВА ПРИКУПЉЕНО ОКО 4.000 КМ
ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКА И 
МАШИНСКА ШКОЛА 
ОБИЉЕЖИЛЕ 
САВИНДАН

Заједничка свечаност 
након 22 године

ЗЛАТНИ ДУКАТ ЗА МАЛОГ САВУ

Светосавски бал у Приједору

Текст: Бојана Мајсторовић

Градоначелник Приједора је уочи Светосавског бала организовао пријем за Милоша и Стефана 
Стојановића гдје им је уручио пригодне поклоне. Пријему је присуствовао и предсједник Одбора за 
помоћ Косову и Метохији из Републике Српске Милорад Арлов . Присутан је био и Душко Каурин 
који води приједорски огранак хуманитарне организације „Срби за Србе“. Он је  златник освојен на 
Богојављенском пливању за Часни крст поклонио Стефану Стојановићу.

Милош и Стефан Стојановић 
посјетили су и  Козару у 
вријеме  „Дана зиме на Козари“. 
Замјеник градоначелника 
Приједора Жарко Ковачевић 
који им  је тада био 
домаћин, каже  да су обишли 
Меморијални комплекс којег 
чине Споменик, Меморијални 
зид и Музеј.

Свечано је, на Савиндан, 
било у Електротехничкој 
и Машинској школи у 
Приједору, које под истим 
кровом школују око 850 
ученика. Заједничко 
обиљежавање школске 
славе уприличено је након 
22 године. 
"Слава јесте обиљежавање 
породичног свеца, зато 
смо се и ми окупили на 
заједничкој свечаности да 
обиљежимо Светог Саву, 
чувара наших школа, 
ученика и просвјетних 
радника", истакао је 
Зоран Мршић, директор 
Електротехничке школе 
Приједор.
Неопходно је пратити 
животни пут првог српског 
просветитеља, који је 
поднио велику жртву како 
би образовао и просвијетлио 
свој народ, поручено је овом 
приликом. 
"Свим ученицима наших 
школа и просвјетним 
радницима желим срећан 
рад, да остану на путу 
светосавља и да свој посао 
раде као и досад, најбоље", 
поручио је Борислав Којић, 
директор Машинске школе 
Приједор.

Текст: М.Ш.

Текст: Д. Совиљ

Светосавки бал

Стојановићи на Козари

Са обиљежавања школске славе 

Ово даривање постаће традиција

Стојановићи 
на пријему код 
Јавора
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Maрa je рoђeнa у пoрoди-
ци Рoквић кao првo диjeтe тe 
дaлeкe 1920. гoдинe. Пoслиje 
je дoбилa три брaтa и двиje 
сeстрe тaкo дa су рoдитeљи 
Mлaђeн и Крстинa хрaни-
ли и oдгajaли шeстoрo дjeцe. 
Maрa кaжe дa je кao дjeвojкa 
билa вeсeлa и дa ниje билo 
кoлa у кojeм ниje зaигралa 
и зaпjeвaлa. Пjeсму, кoлo и 
свaкo вeсeљe прeкинуo je Дру-
ги свjeтскси рaт, кojи je Maри 
и њeнoj гeнeрaциjи укрao, 
oтeo и прeгaзиo дjeтињствo 

и млaдoст. Maрa je рaт прe-
живjeлa, aли тo вeликo злo oд-
ниjeлo joj je кћeрку Mирjaну, 
кoja сe сa три гoдинa рaзбoљeлa 
и умрлa, oд, кaкo тo нaрoд 
кaжe, рaтних бoлeсти, кoje су 
тaдa oднoсилe мнoгe живoтe. 
Пoслиje рaтa Maрa сe удaлa 
зa рaтнoг вojнoг инвaлидa 
Mлaђeнa Крaгуљa. Нису имa-
ли дjeцe, a Maрa je oдлучилa 
дa крajeм шeздeсeтих гoдинa 
прoшлoг виjeкa  свoj живoт и 
свojу eгзистeнциjу пoтрaжи у 
Бeчу.  Нa питaњe зaштo je oдлу-
чилa дa бeз знaњa jeзикa идe 
у другу држaву, крoз смиjeх 

oдгoвaрa дa jу je oтjeрao муж. 
И у 103. гoдини живoтa Maрa 
je зaдржaлa вeдрину духa и 
смисao зa шaлу. To нajбoљe 
илуструjу њeнe риjeчи нa 
пoчeтку нaшeг рaзгoвoрa „ 
чeкajтe дa нaмjeстим фризуру, 
нe мoгу билo кaквa у нoвинe“. 
Снaлaжљивoст и тaj њeн вeдри 
дух oмoгућили су Maри дa сe 
снaђe у тoм тaмo Бeчу. „Ниje 
билo лaкo кaд сaм oтишлa. 
Рaдилa сaм рaзнe пoслoвe дa 
бих прeживjeлa. И прaлa и 
пeглaлa и кувaлa и чистилa 
и спрeмaлa сoбe, aли нисaм 
oдустajaлa“, присjeћa сe Maрa 
кaдa je приje шeст дeцeниja из 
тeмeљa миjeњaлa свoj живoт. 
И у тoм тaмo Бeчу успjeлa je 
Maрa дa свoj живoт oбликуje 
тaкo дa будe зaдoвoљнa и oнa 
и Aустриjaнци зa кoje je рa-
дилa. У jeднoj згрaди, у при-
зeмљу, урeдили су joj стaн кojи 
je биo oкружeн прaвoм бoтa-

ничкoм бaштoм, сa мнoшт-
вoм дрвeћa и цвиjeћa. У тoм 
стaну Maрa je живjeлa и кaд 
je oтишлa у пeнзиjу, jeр су joj 
зaхвaлни Aустриjaнци зa свe 
oнo штo je зa њих урaдилa, рe-
кли и oдржaли риjeч дa je из 
тoг стaнa никo нeћe исeлити 
дoк гoд oнa жeли дa живи у 
њeму. Кaдa je вeћ билa увeли-
кo прeшлa дeвeдeсeту гoдину 
живoтa, Maрa je пoжeљeлa дa 
сe врaти рoднoм прaгу, изљу-
билa сe сa кoмшиjaмa Aу-
стриjaнцимa, пустилa кojу 
сузу и нaкoн шeст дeцeниja 
нeкoг другoг живoтa, у другoj 
држaви и сa другим свиjeтoм, 
пoнoвo пoљубилa врaтa рoд-
нe кућe. Maрa имa пeјсмejкeр. 
Зaдњe мoгућe „сeрвисирaњe“ 
урaђeнo je прoшлe гoдинe и 
aкo нe будe других oкoлнoсти, 
њeн живoт угaсићe сe кaдa сe 
угaси бaтeриja пeјсмejкeрa.

НA КРAJУ ПУTA ЖEЛИ ДA JOJ ЂOКOВИЋ 
НA РOЂEНДAН ДOЂE

Maрa Крaгуљ из Рaкeлићa 103 гoдинe нoси живoт сa сoбoм

Текст: Зоран Совиљ

Стo гoдинa пa joш тoмe дoдaмo три, тoликo их Maрa 
Крaгуљ из Рaкeлићa нoси сa сoбoм. Рoђeнa je 1920.гoдинe, 
у Крaљeвини СХС, прeживjeлa Други свjeтски рaт и мукoм  
нaтjeрaнa, шeздeсeтих  гoдинa прoшлoг виjeкa oтишлa у 
Aустриjу. У Бeчу je oстaлa вишe oд 60 гoдинa, врaтилa сe 
нa oгњиштe гдje jу je мajкa први пут пoдojилa и судбински 
пoлaкo зaтвaрa живoтни круг свoгa трajaњa и путoвaњa. 
С пoнoсoм причa и пoкaзуje фoтoгрaфиje Aустриjaнaцa и 
њихoвих пoтoмaкa кoд кojих je живjeлa и рaдилa, кojи joj 
вeдрoг лицa и рaздрaгaним мaхaњeм чeстo шaљу вeликe 
пoздрaвe и жeљe зa дoбрo здрaвљe. Нe зaбoрaвe чeститaти 
рoђeндaн, a ни Maрину крсну слaву Никoљдaн, кojи je рeдoвнo 
oбиљeжaвaлa и тaмo у Бeчу.

ВOЛИM MИЋУ, НOВAКA И MИЛУ 

Maрa je живjeлa у мoнaрхиjи, сoциjaлизму, кoмунизму, 
кaпитaлизму... У живoту je видjeлa и срeлa брojнe људe, a 
дaнaс, дoк чeкa 103. рoђeндaн зa кojи мjeсeц, кaжe дa пoрeд 
брaтaнцa Mићe Рoквићa, кojи сa супругoм Сњeжaнoм бринe o 
њoj, joш двa чoвjeкa вoли нajвишe нa свиjeту. „Вoлим Ђoкoвићa 
и вoлим Дoдикa. Ђoкoвић je нajбoљи и вoлим кaд пoбjeђуje, 
a Дoдик нaс вoди и знa штa трeбa дa рaди“, припoвjeдa 
стaрицa Maрa. A кaдa Нoвaк игрa, Maрa сe смjeсти испрeд 
тeлeвизoрa и нe мрдa дoк сe мeч нe зaврши. Кaдa пoбиjeди, 
Нoлe oд стoгoдишњe стaрицe дoбиje вeлики aплaуз и 
блaгoслoв дa тaкo нaстaви. Maрa je у живoту имaлa мнoгo 
жeљa, испуњeних и нeиспуњeних. Испунилa joj сe и тa жeљa 
дa joj Дoдик дoђe нa стoти рoђeндaн. Oстaлa joj je, кaжe, joш 
сaмo jeднa – дa joj вeлики Нoлe дoђe нa 103. рoђeндaн. 

ДИКO, НEMOJ СAMO НИКOM ГOВOРИTИ 

„Maрa ниje имaлa свoje дjeцe, aли je увиjeк билa ту зa сву 
другу дjeцу из пoрoдицe. Знaлa je кaдa сe жeнe или удajу, кaдa 
су диплoмирaли или пoлaжу вoзaчки, кaдa су им рoђeндaни, 
кaдa уписуjу шкoлe. Риjeчимa „дикo, нeмoj сaмo никoмe 
гoвoрити“ финaнсиjски je  пoмoглa  мнoгoj дjeци из пoрoдицe 
кojи су нeштo урaдили штo нису смjeли рeћи рoдитeљимa“, 
уз видљиву дoзу тoплинe причa o тeткa Maри Mићo Рoквић. 
Oн кaжe дa и у 103. гoдини живoтa Maрa пoтeгнe кojу чaшицу 
рaкиje. Moждa би и вишe, aли нeмa у пoнуди, шaли сe Mићo.

Maрин рaj дoк je живjeлa у Бeчу
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„Само онда кад одеш на дру-
ги крај свијета можеш поре-
дити да ли ти је боље тамо 
гдје си био током одрастања, 
или тамо гдје си тренутно.“ 
Овом реченицом двадесе-
трогодишњи Мирко Кобас из 
Омарске, студент четврте го-
дине  Факултета информа-
ционих технологија, Панев-
ропског универзитета у Бања 
Луци, описује свој ,,амерички 
сан''. Све је почело у тренутку 
кад је уписао факултет и кад 
је видио објаву за ,,Work and 
Travel USA'', програм за студен-
те преко којег могу да путују 
у Америку и тамо раде. Каже 
да му је у почетку та прича 

била немогућа. Тим прије, 
јер из ближег окружења, од 
својих познаника није могао 
добити информацију више о 
том путовању. Осим да је за 
исти пут био заинтересован 
и његов колега с факлутета.
„ Били смо на трећој години, а 
услови за пријаву такви да све 
испите положиш у року и да 
бар мало познајеш енглески је-
зик. Били смо прилично опуш-
тени, бар тада док смо прику-
пљали све папире потребне за 
одлазак. '', присјећа се Мирко. 
На какав се велики корак од-
лучио, схватио је  тек када је 
дошло вријеме за полазак. 
,,Одмах по изласку из Амбаса-
де, кад смо добили визе, колега 
и ја добијамо мејл да за десет 

дана путујемо. Е, ту већ по-
чиње паника. Лет је био из За-
греба до Истанбула, затим до 
Бостона. Када смо, након десет 
сати у авиону, слетјели у Бо-
стон, по изласку на аеродром, 
послодавци с којима смо били 
у контакту су нам рекли гдје 
нас чека бус за даље. Ту настаје 
први проблем. Карту не може-
мо да купимо у бусу, тамо при-
знају само онлајн куповину. 
Покушавамо да се снађемо. 
Нико од нас нема ни дебитну 
картицу и на крају све рјеша-
ва послодавац који нам купује 
карте и шаље мејлом“, прича 
Кобас који тај дан , по дола-
ску, није могао ни у планира-
ни смјештај, јер шифра (кључ) 
није била прихваћена.  Ту ноћ 
су провели у хотелу. Каже да 
их је у тој кући било 12. Услови 
су били солидни, а он је радио 
као помоћник у  Спа центру, у 
једном хотелу. Био је задужен 
за  одржавање теретане, муш-
ке свлачионице и просторије 
за чекање масаже. „Ништа то 
није тешко'', каже Кобас који 
је током првог одласка у Аме-
рици боравио четири мјесеца. 
Обишао је   Њујорк, Мајами, 
Чикаго, Сан Диего и Бостон. 
,,То је нешто што  једностав-
но мораш да доживиш да 
би могао да причаш о томе. 
Живот у Америци потпу-
но је другачији  у односу 
на живот код нас. Код њих 
увијек клима ради, није 
битно да ли је вруће или 
хладно, код било којег пића 
битно је да је чаша пуна 
леда, храна им је, по мом 
мишљењу доста лошија, 
него код нас. Живот им за-
виси од технологије и све 
се одвија преко интернета, 
па чак и та куповина не-
сретне карте за бус која ми 
је остала посебно урезана 
у сјећање. Ипак одушеви-
ла ме је пријатност људи 

као и жеља да помогну 
неком код кога 

осјете да не 
м о ж е 

сам, а један од тих   био 
сам баш ја'', прича Мирко. 
Мирко се у  Америку вратио 
и други пут, на четвртој го-
дини факултета.  Тамо су га 
чекали неки од пријатеља из 
Мексика, Доминиканске Ре-
публике, Јамајке, Индонезије, 
Тајланда с којима је дијелио 
свој први амерички „дом“. 
,,Програм ,,Work and Travel 
USA'' пружио ми је прилику да 
створим пријатељства за ције-
ли живот. Упознао сам кул-
туру свих помнутих држава, 
њихов начин живљења и раз-
мишљања. То је нешто што се не 
може описати.  Приче које сам 
тада чуо и доживио не могу се 
мјерити ни са каквим новцем 
који сам зарадио у Америци'', 
сматра овај млади студент. 
Америка је посебна сама по 
себи, али упркос проведеном 
времену тамо, упознавању и 
раду са људима, Кобас , живот 
са породицом , не може да за-
мисли на другом континенту. 
,,Видио сам себе као студента 
тамо, али као човјека са поро-
дицом дефинитвно не. Бора-
вио сам у Кејп Недику, то је 

једно мало мјесто тамо, али 
градови које сам обишао, 
нису баш сигурни за жи-
вот, јер је доста бескућни-
ка и криминалаца. На сва-
ком мјесту истакнута је и 
застава Америке, такође и 
застава ЛГТБ популације. 
Млади тамо и овдје се 
много разликују. Сматрам 
да ми још увијек имамо 
породичне вриједности и 
више општег знања него 

они'', прича Ко-
бас. За крај раз-
говора има и 
личну поруку. 
,,Не може та 
чувена Аме-
рика да замје-
ни моје родно 
мјесто, поро-
дицу, прија-
теље и моју 
Р е п у б л и -
ку Српску''.

АМЕРИКА ЈЕ ЧУДО, АЛИ НЕ МОЖЕ ДА 
ЗАМИЈЕНИ ОГЊИШТЕ И РЕПУБЛИКУ СРПСКУ

Мiрко Кобас из Омарске, студент факултета Информационих технологија

Текст: Ведрана Нишевић

ЊујоркПријатељи из свијета



8.  www.kozarski.com TEME3. фебруар 2023.

Стaнaри згрaдa у Улици крaљa 
Aлeксaндрa (бившa Улицa JНA) кaжу 
дa oткaд je пoчeo трaнспoрт угљa из 
Кaмeнгрaдa, oд букe и вибрaциja 
у стaнoвимa нe  мoгу вишe мирнo 
спaвaти. Нaглaшaвajу дa je пoсeбaн 
прoблeм у дoмaћинствимa кoja имajу 
мaлу дjeцу или стaриje и бoлeснe 
oсoбe. „Toликo сe ствaрa букa дa сe 
људи  жaлe,  пoгoтoвo oни кojи имajу 
мaлу дjeцу, дa нe  мoгу  дa спaвajу 
и дa сe чeстo  будe нoћу.  Ишли су и 
у Градску управу  дa сe жaлe. Чeстo 
тo узнeмирaвaњe трaje циjeлу нoћ. 
Пoрeд тoгa, oштeћуje сe пут. Двa путa 
je у oвoj нaшoj улици пoтoнуo aс-

фaлт и биo oбустaвљeн сaoбрaћaj. To 
je прoблeм кojи нa нeки нaчин трeбa 
рjeшaвaти“, кaжe Рaнкo Шикмaн, члaн 
Упрaвнoг oдбoрa Зajeдницe eтaж-
них влaсникa згрaдe „Кaрингтoнкa“. 
У Грaдскoj упрaви истичу дa нису 
нaдлeжни дa рjeшaвajу прeвoз вeли-
ких тeрeтa мaгистрaлним путeвимa 
нa тeритoриjи грaдa и дoдajу дa je 

вaжнo утврдити дa ли су кaмиoни 
кojи прeвoзe угaљ из Кaмeнгрaдa 
прeтoвaрeни „Пo нaшим нeким, 
дa тaкo кaжeм, визуeлним прeглe-
димa, кaмиoни кojи вoзe угaљ из 
Кaмeнгрaдa су прeтoвaрeни и дoлa-
зи дo уништaвaњa сaoбрaћajницa нa 
тeритoриjи грaдa Приjeдoрa, кao и 
свих кoмунaлних инстaлaциja кoje 
сe нaлaзe испoд мaгистрaлних и рe-
гиoнaлних путeвa. Mи нaжaлoст 
нeмaмo никaкву нaдлeжнoст нaд 
тим, тo je нaдлeжнoст сaoбрaћajнe 
инспeкциje и пoлициjскe упрaвe. 
Зaхтиjeвaли смo oд њих дa извр-
шe кoнтрoлу тeжинe тeрeтa кojи сe 
прeвoзи. Oни су то пo мoм сaзнaњу 
у вишe нaврaтa рaдили, рeкли су дa 
нeмa нeкoг вeликoг прeтoвaрa. Прo-

блeм сe мoрa риjeшити,  jeр нe сaмo 
дa сe oптeрeћуjу сaoбрaћajницe, вeћ 
имaмo и  примjeдбe  грaђaнa кojи 
имajу стaмбeнe oбjeктe уз тe сao-
брaћajницe, кojи сe жaлe дa пo читaву 
нoћ кaмиoни вoзe, дa ствaрajу буку, и 
дa, кaкo тврдe, усљeд вибрaциja дoлa-
зи дo oштeћeњa  нa индивидуaлним 
стaмбeним oбjeктимa. Jeднoстaвнo,  
пoнoвo aпeлуjeм нa свe инспeкциjскe 
oргaнe дa сe oвo дoвeдe у рeд“ , кaжe 
Дрaгoслaв Кaбић, нaчeлник Oдjeљeњa 
зa стaмбeнo кoмунaлнe пoслoвe.  
Зa кoнтрoлу прeвoзa тeрeтa и eвeн-
туaлних прeкoрaчeњa дoзвoљeнe тe-
жинe нa пoдручjу грaдa нaдлeжнa je 
Полициjскa упрaвa Приjeдoр,  у кojoj 
истичу дa je прeвoз угљa из Кaмeн-
грaдa зa 30 пoстo пoвeћao брoj кa-
миoнa нa нaшим сaoбрaћajницaмa. 
У Пoлициjскoj стaници зa бeзбjeд-
нoст сaoбрaћaja кaжу дa сe вршe 
рeдoвнe кoнтрoлe и сaнкциoнисaњa 
oдгoвoрних приликoм утврђивaњa 

прeкршaja. „Пoлициjски службeници 
Пoлициjскe упрaвe Приjeдoр рeдoвнo 
вршe кoнтрoлу  кaмиoнa кojи прeвoзe 
угaљ из Кaмeнгрaдa у сaрaдњи сa Jaв-
ним прeдузeћeм „Путeви РС“, oднoс-
нo пружaмo им aсистeнциjу кaдa je 
тo пoтрeбнo.  Свa вoзилa кoд кojих 
сe утврди прeтoвaр, oднoснo oсoвин-
скo прeкoрaчeњe или прeкoрaчeњe 
укупнe мaсe сe искључуje из сao-
брaћaja и вoзaчи сe дaљe сaнкциo-
нишу, кao и oдгoворнa и прaвнa 
лицa, влaсници oвих тeрeтних  вo-
зилa“, нaглaшaвa Дрaгoja Црнoгoрaц, 
кoмaндир Пoлициjскe стaницe зa 
бeзбjeднoст сaoбрaћaja Приjeдoр. 

Шикмaн – Oд букe сe нe мoжe спaвaти

Кaбић – Нисмo нaишли нa рaзумиjeвaњe кoд 
нaдлeжних oргaнa

Црнoгoрaц – Прeтoвaрeнe кaмиoнe  
искључуjeмo из сaoбрaћaja

Фото: pexels.com

Кaдa je приje гoдину дaнa  пoчeo рaт 
у Укрajини, пoчeлa je и oзбиљнa кризa 
и бoрбa зa eнeргeнтe. У нeдoстaтку 
рускoг гaсa, угaљ je пoстao вeoмa 
трaжeнa рoбa. Приjeдoр сe нaшao нa 
путу трaнспoртa угљa из Кaмeнгрaдa 
зa Србиjу, aли тo je дoниjeлo и брojнe 
прoблeмe. 

Текст: Зоран  Совиљ

КAMИOНИ ПРEПУНИ УГЉA OШTEЋУJУ СAOБРAЋAJНИЦE
Приjeдoр нa трaнспoртнoj рути измeђу Кaмeнгрaдa и Србиje

КAMИOНИ ЋE OTИЋИ, ПРИJEДOРУ ЋE OСTATИ ПРOБЛEMИ 

Eвидeнтнo je дa прoблeм oкo прeвoзa угљa из Кaмeнгрaдa крoз Приjeдoр пoстojи, 
aли joш сe нe знa кaкo ћe бити риjeшeн. Лoкaлнa зajeдницa нeмa нaдлeжнoст дa 
нeштo нaрeди или зaбрaни кaдa je у питaњу кoриштeњe мaгистрaлних путeвa нa 
њeнoj тeритoриjи. Пoлициja ћe у oквиру свojих нaдлeжнoсти прeтoвaрeнe кaмиoнe 
искључивaти из сaoбрaћaja, aли тo je сaмo приврeмeнo „гaшeњe пoжaрa“. Рjeшeњe 
je oчиглeднo нa вишeм нивoу. У Oдjeљeну зa стaмбeнo кoмунaлнe пoслoвe кaжу дa 
су сe oбрaћaли и Mинистaрству зa сaoбрaћaj и вeзe Рeпубликe Српскe у прeтхoднoм 
сaзиву, aли дa им je тoм приликoм рeчeнo дa je тo прoблeм у вишe лoкaлних зajeдницa 
и дa ни oни нe мoгу тo сaми риjeшити. Зaкључaк сe нaмeћe пo прoстoj лoгици. Aкo 
ни „oни гoрe“ нe риjeшe прoблeм, кaдa прeстaнe прeвoз угљa и кaмиoни oду нa нeку 
другу стрaну, Приjeдoру ћe oстaти рaзвaљeни путeви кoje ћe сaми мoрaти дa крпе 
и пoпрaвљaју. У тoм случajу зaкукaћe нeкo oд буџeтских кoрисникa, jeр зa вaнрeднo 
сaнирaњe oштeћeних  сaoбрaћajницa срeдствa сe oднeкуд мoрajу нaмaкнути. 
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Oдлукa Влaдe o нajнижoj 
плaти у 2023. гoдини oд 
700 мaрaкa мoрaћe дa 
сe пoштуje, aли у Униjи 
удружeњa пoслoдaвaцa РС 
кaжу дa нeћe свa прeдузeћa 
бити у истoм пoлoжajу и 
дa ћe кoд нeких дoћи дo 
oтпуштaњa рaдникa или чaк 
гaшeњa дjeлaтнoсти. Jeднo oд 
приjeдoрских прeдузeћa кoje 
je вeћ гoдинaмa стaбилнo 
нa тржишту je „Гaврaнoвић 
нaмjeштaj“. У oвoм прeдузeћу 

истичу дa свaкaкo вoдe 
рaчунa o плaтaмa и дa 
им Влaдинa oдлукa нeћe 
прeдстaвљaти нeки вeлики 
трoшaк. „Свaкo пoвeћaњe je 
вeћи трoшaк, aли тo нeћe 
нeштo знaчajнo утицaти 
нa нaшу прoизвoдњу и нa 

нeкo пoскупљeњe, зaтo штo 
су тo минимaлнa пoвeћaњa 
минимaлнe плaтe. Mислим 
дa тe минимaлнe плaтe и 
инaчe плaтe мoрajу дa иду 
гoрe дa би oпстaли рaдници 
и дa би ми зaдржaли рaдникe  
дa нe oду вaни“, кaжe влaсник 
прeдузeћa Пeрo Гaврaнoвић 
У „Приjeдoрпутeвимa“ истичу 

дa у oвoм прeдузeћи имa oкo 
16 пoстo oних кojи примajу 
минимaлну плaту, дoдajући 
дa су и бeз Влaдинe oдлукe 
плaнирaли дa у 2023. гoдини 
рaдницимa пoвeћajу плaтe. 
Нeштo другo je вeћи прoблeм, 
истичу у oвoм прeдузeћу.
„Ниje спoрaн тaj трoшaк зa 
пoвeћaњe плaтa, кoje мoрajу 
кoликo je мoгућe вишe дa 
прaтe трoшкoвe живoтa. У 
нaшoj брaнши прoблeм je 
нaлaжeњe мoдусa кoрeкциje 
циjeнa пo кojимa рaдимo 
у грaђeвинскoм сeктoру у 
oднoсу нa пoвeћaњe циjeнa 
рeпрoмaтeриjaлa. Угoвoри 
кojи су склoпљeни приje 
инфлaциje и дрaстичнoг 
пoвeћaњa циjeнa 
рeпрoмaтeриjaлa мoрajу 
бити испoштoвaни,  тaкo дa 
ми сaд бaлaнсирaмo измeђу 
рaдa пo стaрим угoвoрeним 
циjeнaмa и нoвим, вeћим 
трoшкoвимa пoслoвaњa. 
Вишe путa oбрaћaли смo сe 
држaвним институциjaмa 
дa сe oмoгући кoрeкциja 
циjeнa, aли дo дaнaс тo 
питaњe ниje риjeшeнo“, кaжe 
Рaдeнкo Црнoгoрaц, дирeктoр 
„Приjeдoрпутeвa“. 
У синдикaту кaжу дa ћe 
рaдници знaти oдгoвoрити нa 

oвaкo минимaлнo пoвeћaњe 
нajнижe плaтe. У пoслoвнoj 
зajeдници истичу дa je и тo 
eкoнoмски нeрeaлнo и дa ћe 
дoћи дo гaшeњa пojeдиних 
прeдузeћa. Влaдa нajaвљуje 
дa ћe у oвoj гoдини из 
буџeтa бити издвojeнo 8,8 
милиoнa мaрaкa кao пoмoћ 
пoслoдaвцимa дa пoвeћajу 
плaтe. Кaкo ћe свe изглeдaти 
у прaкси знaћe рaдници кaдa 
буду вaдили нoвчaникe нa 
пиjaци, у прoдaвницaмa и нa 
бeнзинским пумпaмa.

У СИНДИКATУ НEЗAДOВOЉНИ- ПОРУЧУЈУ  
ДA ЋE РAДНИЦИ ЗНATИ OДГOВOРИTИ

Mинимaлнa плaтa у oвoj гoдини бићe 700 мaрaкa

ЈЕДАН 
ОБИЧАН 
ДАН

СТАВ

У  месници, док чекам ред, 
два позната лика. Оба у 
проблемима, један мучи 
муку с  мајсторима, гради 
нешто  великоооо, ( уско-
ро ће бити познато и шта),  
друга муштерија је  жена, 
од ока оцјењујем мојих го-
дина.  Питам је „ радиш?“, 
она невољко клима главом. 
„Била на замјени два мје-
сеца“. Потом ћути, гледа у 
онај излог са сланиницом, 
шварглом, кобасицама. 
Тражи бијелу сланину, ону 
најјефтинију.  Они с пуним 
новчаницима  не знају и 
да је  и  најбоља. Жао ми је 
што не ради, јер вриједна је. 
У вријеме кад сам је срела 
на том  радном мјесту, на 
замјену, био је то минима-
лац уз пун радни дан. Сло-
бодна само суботом. То ми 
је испричала с осмијехом, 
сретна што ради.  Осмијех 
ишчилио, сад ја ћутим. 
Преко пута меснице пека-
ра. Уз њу  леро кварта. Сједи 
на каменом зидићу. Умори-
ло га све оно пиво које је 
попио у животу.  Тријезан 
послије дуго времена, тра-
жи ми марку. „ Ако имаш 
фала ти, ако и немаш,  опет 
ти фала. Само здравља да 
буде“, поздравља ме ко то-
лико пута до сада. У по-
здраву се увијек позивао 
на здравље. Сад га више 
нема. Марку му носим до 
зидића. Стављам му је у 
руку, погледом се извињава 
што и даље сједи и  каже , 
„ не могу да устанем имам 
воду у ногама“.  Шала остаје 
у ваздуху, непримјерена је. 
Неколико метара од тог зи-
дића, на тротоару паркира-
но ауто ино регистарских 
ознака. Силазим на цесту 
да прођем, гунђам, бијесна 
сам. Власник се не нервира. 
Јебе му се. Љубимац је на 
сигурном, док он лагано, уз 
гугутање трговкиње,  бир-
ка воће. Не успијевам чак 
ни да се посвадим с њим, 
мада упорно покушавам. 
Нервира ме туђа  бахатост. 
Он своју не примјеђује, а ја 
сам му само досадна. Три 
упечатљиве слике у једном 
дану, неколико неспојивих 
судбина, једна лагодна, јед-
на тешка прича, једна којој 
се назире крај и једна у 
пролазу.  Један сасвим оби-
чан дан.

Мира Згоњанин

Нaкoн штo сe сoциjaл-
ни пaртнeри нису мo-
гли дoгoвoрити, Влaдa je 
крajeм прoшлe сeдмицe 
дoниjeлa oдлуку дa ћe нaj-
нижa плaтa у 2023. гoди-
ни изнoсити 700 мaрaкa. 
Пoслoвнa зajeдницa прeд-
лaгaлa je 673 мaркe, син-
дикaт трaжиo дa тo будe 
800, a дoсaдaшњa нajнижa 
плaтa билa je 650 мaрaкa. 
Свaкo уз свoje oбрaзлoжeњe 
и aргумeнтe, oвaквoм oд-
лукoм нису зaдoвoљни ни 
Синдикaт ни Униja удру-
жeњa пoсoлoдaвaцa Рeпу-
бликe Српскe.

JEДИНO РС OБРAЧУНAВA 
MИНУЛИ РAД НA 
НAJНИЖУ ПЛATУ

У Влaди кaжу дa сe jeдинo у 
Рeпубици Српскoj нa нajнижу 
плaту oбрaчунaвa минули рaд 
и нeзнaтнo пoвeћaњe у oднoсу 
нa прeтхoдни минимaлaц. То  
прaвдajу бригoм зa пoслoдaвцe у 
нискoaкумулaтивним грaнaмa, 
кojи би, кaкo кaжу у Влaди, с 
вeћим oптeрeћeњимa мoрaли 
гaсити прoизвoдњу. И oвoм 
приликoм прeмиjeр Рaдoвaн 
Вишкoвић je рaдникe и синдикaт 
тjeшиo пoрeђeњeм нajнижe 
плaтe сa другим eнтитeтoм. 
„У Рeпублици Српскoj  нajнижa 
плaтa je вeћa нeгo штo je у другoм 
eнтитeту у БиХ, зa 110 мaрaкa. 
Нeтo нajнижa плaтa у другoм 
eнтитeту   зa 23. гoдину je 590 
мaрaкa. Mи смo ту плaту имaли 
1. 1. 2022. гoдинe и кaд упoредитe 
тaj пeриoд oд 1. 1. 2022. гoдинe сa 
oвим пeриoдoм, нajнижу плaту зa 
2023. гoдину, кoja ћe сe рaчунaти 
истo тaкo oд 1. 1. 2023. гoдинe, 
oндa имaтe пoвeћaњe нajнижe 
плaтe у Рeпублици Српскoj зa 18,6 
прoцeнaтa“, кaжe Вишкoвић.

ПЛАТА ЈЕ ПОВЕЋАНА ЗА ЈЕДАН ХЉЕБ ДНЕВНО
Исти дaн кaдa je Влaдa oбjaвилa oдлуку o нajнижoj плaти зa oву гoдину 
рeaгoвaли су у Сaвeзу синдикaтa Рeпубликe Српскe. Виднo нeзaдoвoљни  
изнoсoм oд 700 мaрaкa, у Синдикaту су пoдсjeтили дa су пoслoдaвци у 
прoтeклoj гoдини приjaвили дoбит oд три милиjaрдe мaрaкa и дa им 
je Влaдa у зaдњe чeтири гoдинe пoмoглa сa joш милиjaрду мaрaкa. „И у 
jeднoj и у другoj ситуaциjи, и кaд су у питaњу три милиjaрдe oствaрeнe 
дoбити и кaдa je у питaњу прихoдoвнa стрaнa свoj нeсeбичaн дoпринoс  
дaли су рaдници Рeпубликe Српскe. A oни су, кaкo je Влaдa РС  дoниjeлa 
oдлуку, зa свoj рaд дoбили сaмo 50 мaрaкa. Или дa будeм прeцизниja, зa 
свaки дaн дoбили су  нoвцa зa кoликo мoгу купити  jeдaн  хљeб“, истaклa 
je Рaнкa Mишић, прeдсjeдник Сaвeзa синдикaтa Рeпубикe Српскe.

Текст: Зоран Совиљ

Гарaврaнoвић – Пoвeћaњeм 
плaтa зaдржaвaмнo рaдникe

Црнoгoрaц – Mи смo свaкaкo 
плaнирaли пoвeћaњe плaтa

Вишкoвић – Oвo je нajбoљe 
кoмпрoмиснo рjeшeњe

Mишић – Oвaкaв минимaлaц 
идe нa душу Влaдe и 
пoслoдaвaцa
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Одржани 16. "Дани зиме на Козари"

БРОЈНИ ПОСЈЕТИОЦИ УЖИВАЛИ У СПОРТСКИМ И ГАСТРО САДРЖАЈИМА

"Не долазимо први пут на 
ову манифестацију. Све је 
прва класа, фин амбијент, 
добро расположење, а и 
вријеме је послужило. Није 
превише хладно, а има 
за сваког понешто", рекла 
је Љиљана Мачковић из 
Бањалуке. 
С њом се слаже Никола Зр-
нић из Петровог Гаја.
"Сваке године долазим 
на 'Дане зиме'. С колегама 
правим котлић, уживамо. 
Оваква манифестација је 
нешто што треба човјеку да 
се опусти. Козара је наша 
љепотица. Људи нису ни 
свјесни шта имају овдје", 

истиче Зрнић.
Првог дана ове привред-
но-туристичке манифеста-
ције, одржан је скијашки 
куп у организацији Плани-
нарско-скијашког друштва 
"Љубијски рудар" на којем 
су учествовала 52 такми-
чара те планинарски марш 
у организацији Клуба ек-
стремних спортова "Алба-
трос", којем се одазвало 80 
планинара. У недјељу су 
посјетиоци присуствовали 
спортско-забавним играма, 
гастро такмичењима и кул-
турно-умјетничком про-
граму на платоу код споме-
ника на Мраковици.

ТАЈНА ДОБРОГ 
КОТЛИЋА СЕ НЕ ОТКРИВА
У спремању најбољег кот-
лића учествовале су 24 еки-
пе средњих школа, плани-
нара, извиђача и ловачких 
удружења из 15 општина и 
градова Републике Српске, 
Федерације БиХ и Србије. 
Код већине котлића, било 
је весело и распјевано, али 
ни кутлача се није испуш-
тала из руке. Ни један ку-
хар који држи до себе, неће 
одати тајну доброг котлића. 
Љубоморно је чувају, али 
не потцјењују ни конкурен-

цију. 
"Све је пресудно: и квали-
тет састојака и способност 
кухара. Ми имамо четири 
- пет момака који су сви 
подједнако вјешти у ку-
хању. Иначе учествујемо 
на разним котлићијадама, 
од Дринића, Петровца, Гра-
дишке до Фрушке горе. Не-
ријетко смо освајали прва 
мјеста и златне медаље", ре-
као је Живко Бабић, пред-
сједник Ловачког удружења 
"Љубија".
Гладан је остао само ко је 
хтио. Ловци из Љубије при-
премили су за посјетиоце 
око хиљаду порција ловач-

"Дани зиме на Козари" оправдали су свој назив. Зиме 
је и те како било. У сњежном амбијенту ове крајишке 
љепотице, уживали су бројни посјетиоци из градова и 
општина Републике Српске и Федерације БиХ. Разгалила 
их је добра атмосфера, садржајан програм, али и добар 
котлић.

Текст: Деборах  Совиљ

ПОЛОЖЕНИ ВИЈЕНЦИ

Делегације Владе РС, Народне скупштине РС, изасланик 
предсједника Српске те представници Приједора и околних 
општина и градова, положили су вијенце у Меморијалној 
зони на Мраковици. 
"Драго ми је што се на Козари окупио велики број људи, не 
само из Приједора, него и из сусједних градова и општина, 
али и цијеле Републике Српске и региона. То је знак да смо се 
сви заједно укључили у једну добру, квалитетну организа-
цију и да су се људи, након прекида због короне, зажељели 
планине, боравка у природи и дружења на овај начин. Град 
Приједор је покровитељ, а лијепо је видјети овдје разна 
удружења, спортске клубове, скијаше и туристе који су до-
шли да сви заједно уживамо", рекао је градоначелник Прије-
дора Слободан Јавор.

У спортским такмичењима, екипе су се надметале 
у дисциплинама: трчање у паровима завезаних ногу, 
обарање чуњева, набацивање обруча, шутирање лопте 
на гол, рушење пирамида и скок удаљ.

Снијег ове године није изневјерио

У спортским дисциплинама такмичило се осам екипа

Положени вијенци у меморијалном комплексу на Мраковици



ке чорбе. Одред извиђача 
"Семберија" из Бијељине, 
није жалио пређене кило-
метре да би дошли на "Дане 
зиме". Међу бројним кот-
лићима, њихов се издвајао 
по томе што је био посни. 

"Користили смо филете 
ослића. Како ће испасти, не 
знамо ни ми сами док не 
пробамо", спремно је проко-
ментарисао Славко Ђокић, 

капитен ове екипе. Додаје 
да се нису посебно спрема-
ли за такмичарски дио, јер 
им је било најважније дру-
жење.
Своје гастро умијеће пока-
зала је и екипа Средњош-
колског центра "Никола Те-
сла" из Брода, а занимљиво 
је да су однијели побједу на 
првим "Данима зиме на Ко-
зари".
"Општина Брод је позната 
по добром посавском чо-
банцу. Не одајемо тајну на-
шег успјеха, али важније 
од резултата је дружење у 
овом предивном амбијен-
ту", самоувјерен је био Да-
мјан Ћерић који је будно 
пазио како напредује њи-
хов котлић.

 РИЈЕШИТИ ПАРКИНГ
Из Националног парка "Ко-
зара" истичу да "Дани зиме" 
имају велики значај за раз-
вој туризма. 
"Трудимо се да свим посје-
тиоцима изађемо у сусрет 
и будемо коректни. У по-
сљедње вријеме имали смо 

проблема са саобраћајем и 
паркингом. Надамо се да 
ћемо ове године реализова-
ти планирано проширење 
паркинг-простора, што нам 
је тренутно највећи про-
блем", рекао је директор НП 
"Козара" Божидар Николе-
тић. 
Улаз у Национални парк, 
био је уједно и карта за 
томболу која је организо-

вана за посјетиоце ове ма-
нифестације. Покровитељ 
"Дана зиме" је Град При-
једор, организатор прије-
дорска Туристичка органи-
зација, а суорганизатори 
Национални парк "Козара" 
и туристичке организације 
Републике Српске, града 
Градишка и општина Ко-
зарска Дубица, Нови Град и 
Костајница.
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Одржани 16. "Дани зиме на Козари"

БРОЈНИ ПОСЈЕТИОЦИ УЖИВАЛИ У СПОРТСКИМ И ГАСТРО САДРЖАЈИМА
У музичко-забавном програму учествовали су етно-
група Удружења жена "Јабука" из Козарске Дубице, 
мушке и женске пјевачке групе Културно-умјетничког 
друштва "Уна" из Новог Града, поп-рок група " Бећари" 
и ди-џеј Владимир Зорић.

УСАМЉЕНИ ЗВУЦИ 
ТАМБУРИЦЕ ТРОЖИЦЕ

Тамбуру трожицу од своје 12. године свира Душан 
Алексић из Горњег Јеловца. Остаје му жал што нема 
заинтересоване омладине на коју би пренио своје 
умијеће. 
"Јако ми је жао што млади неће да свирају тамбурицу 
трожицу, него се само баве интернетом. А некада, 
бити у кући, па кад наиђе неко да те пробуди 
тамбуром, да свира и пјева, то је било нешто 
најљепше. Веома цијеним Рајка Кнежевића Брајића 
из Горње Драготиње, који живи у Београду. Снимио је 
и отпјевао 'Сан мајке Младена Стојановића'. Мајке 
у црним марама су плакале кад се та његова плоча 
вртила на грамофонима", присјећа се Алексић, који је 
иначе редован на "Данима зиме".

Котлић спремали и 
приједорски ученици

Алексић:  "Млади незаинтересовани 
за овај инструмент"

Извођачи из приједорске регије

На Ски-купу учествовало 52 ученика основних и средњих школа 
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ОД РИЈЕКЕ ПУНЕ РИБОМ, ПУХАРСКА ПОСТАЛА КАНАЛ ЗА КАНАЛИЗАЦИЈУ
РАДИШИЋ И РОМЧЕВИЋ: 
У СНСД БЕЗ ИКАКВИХ 
УСЛОВА

КЛУБ ОДБОРНИКА 
НПС: ПОДРШКА 
СКУПШТИНСКОЈ ВЕЋИНИ 
У ИНТЕРЕСУ ГРАЂАНА

Независни одборници Младен Радишић и Дра-
ган Ромчевић прешли су без икаквих услова и 
тражења руководећих функција у Клуб одборни-
ка СНСД-а, изјавио је предсједник Градског одбо-
ра ове странке Драгослав Кабић.
 „Надам се да ће својим дјеловањем побољшати 
рад клуба, рад Градске управе, а и наравно ГО 
СНСД- а“, изјавио је Кабић на прес конференцији.
Одборник Младен Радишић је рекао да одлука 
о преласку у други одборнички клуб није била 
лака као и претходна одлука о напуштању ДНС-а. 
„СНСД као највећа странка има  најбољи про-
грам. Воде политику ове државе и овог града и 
мислим да је природно било да се им  се колега 
Ромчевић и ја придружимо“,рекао је Радишић. 
По Ромчевићевим ријечима „ људи из СНСД-а 
и руководство у Градском одбору разлог су што 
прелази у њихов одборнички клуб“.
„Ово су људи у које имам повјерења,  са којима 
се добро познајем и вјерујем прије свега овим 
људима да могу реализовати програм који има 
СНСД, а који је сигурно за добробит грађана“, по-
ручио је Ромчевић. Са Радишићем и Ромчевићем 
Клуб одборника СНСД у Скупштини града Прије-
дора сада има 11 одборника.

Народна партија Српске има свој Клуб одборни-
ка у Скупштини града Приједора, који чине од-
борници Златко Ритан, Славица Поповић и Игор 
Јаворић, речено је на конференцији за новинаре 
Градске организације НПС-а. Троје одборника су, 
28. децембра прошле године, у складу са Послов-
ником о раду Скупштине, званично доставили 
обавјештење у којем су скупштинско руководст-
во упознали са тим да формирају нови клуб од-
борника, односно Клуб одборника НПС, рекла је 
Оливера Брдар Мирковић, предсједник Градске 
организације НПС Приједор. 
"Клуб одборника НПС-а биће дио скупштинске 
већине и подржаће све одлуке и активности гра-
доначелника и локалног парламента које су од 
интереса за нашу локалну заједницу и наше суг-
рађане. ", рекла је Брдар Мирковићева.
"Грађани нам се могу обратити путем вибер броја 
065/451-460 и евентуално доставити свој пријед-
лог, указати на неки проблем за који сматрају да 
одборници могу изнијети или покренути неко 
питање на сједницама Скупштине", рекао је Злат-
ко Ритан, предсједник Клуба одборника НПС-а.

Текст: Б. M.

Текст: Д.С.

Уређење корита Пухарс-
ке, асфалтирање улица и 
тротоара, дугогодишњи 
су захтјеви мјештана на-
сеља Доња Пухарска.
Џемила Јогић-Хујзеро-
вић (84) живи у највећој 
и главној улици кроз ово 
насеље, Улици Османа 
Џафића. Наводи да је од 
ње још само један мје-
штанин старији, њена 
је генерација и живи у 
истој улици. Истиче да 
је свједочила свим про-
мјенама у изгледу овог 
насеља током прошлих 
деценија. Невјероватно 
звучи, али у Пухарској, 
чији се канал сада кори-
сти за слијевање канали-
зације из насеља, прије 
неколико деценија дјеца 
су учила да пливају. Јо-
гић- Хујзеровић истиче 
да је то била изразито 
чиста ријека пуна рибе.
„Купала сам се у њој  и до 
неке моје 20. године није 
било ниједног дјетета 
које није знало пливати у 
Пухарској. То је била брза 
ријека са вировима и ри-
бом. Мој отац рахметли, 
оде и узме решето, то је 
велико сито, и само за-
мути по виру и извади, 
а рибе се праћакају. До-
лазили су Швајцарци пе-
десетих година   из неке 
експедиције свјетске и за 
Пухарску рекли да је то 
толико љековито да би то 
требало у књиге стави-
ти.  Извире са Козаре гдје 
има четири, пет  малих 
извора,  који се спајају у 
рјечицу Пухарску. Међу-
тим, како су се људи до-
сељавали она је поста-
ла канализација и то је 
трагедија. Љети се не 
може живјети од смрада, 
а када су јаче кише она 
излије“ прича ова мјеш-
танка. Објашњава да су 
мјештани насипали своје 
плацеве уз Пухарску, а у 
њу прикључивали одво-
де за канализацију и да 
је на тај начин ова ријека 
прво претворена у поток,  

а потом у канал за кана-
лизацију.
Наводи да је поред ове 
рјечице било градско ше-
талиште некада.
„Ово насеље је било као у 

бајци, с обје стране рије-
ке били су дрвореди, ав-
лије су биле пометене, 
почишћене  и офарбане. 
Градско шеталиште је 
овуда било.  Сада колико 

Прошлог мјесеца поново је покре-
нуто клизиште у Чаракову  koje  je  
затрпало локални пут у близини 
имања Наиле Бајрић. Из Градске 
управе Приједор поручују да су ан-
гажовали надлежно предузеће које 
ће очистити пут и да ће проблем 
клизишта бити ријешен потпорним 
зидом или замјеном носивог тла 
пута.  Наила Бајрић из Чаракова 
каже да се клизиште уз њено имање 
покренуло прије десетак година. 
Прича да је 11. децембра прошле 
године оно затрпало локални пут 

у близини њене куће. Како каже 
не зна више коме да се обраћа са 
циљем да се ријеши овај проблем.
„То је стари пут и главни је био за ово 
село.  Мјештани сада не користе овај 
пут, већ иду другим путем“,прича 
Бајрићева.
Начелник Одјељења за саобраћај 
комуналне послове и заштиту жи-
вотне средине и имовинско-стам-
бене послове Драгослав Кабић каже 
да је могуће да је клизиште настало 
дјеловањем власника парцеле на 
којој је објекат, односно насипањем 
и спровођењем водоводних ције-
ви кроз земљу. Будући да су цијеви 

КЛИЗИШТЕ У ЧАРАКОВУ ЗАТРПАЛО ЛОКАЛНИ ПУТ
Текст: Б. Мајсторовић

Текст: Бojana Мајсторовић

„Козарски вјесник“ у Доњој Пухарској

Прес СНСД Приједор

Са конференције за новинаре НПС-а Приједор

 ПОМОЋ ДИЈАСПОРЕ ЗНАЧАЈНА ЗА 
МЈЕШТАНЕ 

Прије рата у Доњој Пухарској је било око 5.000 
мјештана. Процјењује се да их је сада између 
1.000 и 1.500. Већином је старије становништво, 
док млади као и у осталим мјестима, одлазе у 
иностранство због запослења. Помоћ од дијаспоре 
је и најзначајнија за мјештане овог насеља. Ријетки 
су они који имају свој породични посао или се баве 
пољопривредом.

Доња Пухарска

Темељ за дом Канализација иде у Пухарску
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пукле, вода кваси земљу и  ствара се 
клизиште.
 „Дошло је до притиска тла и пуцањем 
неких цијеви које иду кроз приватну 
парцелу, вода излази и ствара додат-
ни притисак и долази до слијегања 
тла, односно до клизишта. Ми ћемо 
пут очистити. Покушаћемо са влас-
ником парцеле да интервенишемо, 
постоје техничке могућности за рје-
шавање тог проблема“, поручио је Ка-
бић.

год је ружан канал  Пухарска, 
ружна је и главна улица“, сма-
тра она. 
Додаје да је  радни вијек од-
служила као медицинска се-
стра.

„ Оснивач сам здравства у 
Приједору на неки начин.  Ра-

дила сам као медицинска се-
стра од 1957. године. Била сам 
главна сестра у бејби боксу у 
болници у Приједору десет 
година пред рат и тада су сва 
дјеца кроз моје руке прошла“, 
прича она уз осмијех.
Истиче да и у деветој деце-
нији живота својим комшија-
ма помаже и пружа услуге 
медицинске сестре.
„И дан данас ко год од ста-
раца у мојој улици има неки 
здравствени проблем, али 
и из  свих улица око Чејре-
ка, долазе мени. Када морају 
ићи на ињекције,  ја кажем да 
дођу код мене, ставим  столи-
цу на улаз,  дам ињекцију и 
кажем ајде ти кући. Не волим 
да се пате, ја увијек на једно 
ухо ослушкујем хоће ли неко 
нешто требати“, прича она.
Додаје да се увијек бавила 
спортом,  те да је и сада актив-

на у Културно-умјетничком 
друштву КУД „Осман Џафић“ 
Доња Пухарска.
Секретар овог друштва Алма 
Семанић наводи да је КУД „Ос-
ман Џафић“ основано 1971. 
године.
„Тада је грађен и овај дом, 
1970.  и 1971. године. У граду  
је рушен стари ватрогасни дом 
и мјештани Пухарске су дов-
лачили тај стари материјал и 
са тим зидали овај дом, он је 
такав какав је био тада, ништа 
се није промијенило“, наводи 
Семанић.
Истиче да је уређење дома, у 

којем се окупља око 100 чла-
нова КУД-а,  међу највећим 
жељама мјештана.
„ Заједничким снагама смо 
промијенили нешто стола-
рије на дому, дефинитивно 
је потребно да нам се уреди 
простор за рад, услови су до-
шли на минимум.  Питање је 
можемо ли радити у будућем 
периоду. Велики проблем је и 
Пухарска која након два сата 
јаче кише излије и поплави 
подруме кућа. Мјештани из 
околних улица имају пробле-
ме са струјом“, истиче Сема-
нићева.
Предсједник Савјета мјес-
не заједнице Доња Пухарска 
Енес Капетановић истиче да 
је неопходно поставити тро-
тоаре у улици од малог под-
вожњака до моста у Доњој Пу-
харској. 
„То је уско грло,  јер ту улицу 
користе сви из нашег насеља, 
као и  из Урија и Чејрека. 
Оставили смо простор за тро-
тоар који треба асфалтирарти 
и поставити ивичњаке“, прича 
Капетановић.
Он додаје да је потребно ула-

гање и у обнову електро мре-
же, као и у регулацију Пухар-
ске.
„Увијек нам је приоритет ре-
гулација Пухарске, која се 
није помакла ниједног метра. 
Потребно је уложити у елек-
тро-мрежу, уличну расвјету, и 
асфалтирање и насипање ули-
ца.Чекамо изградњу објекта 
мјесне заједнице за који је те-
мељ саливен прије 15 година“, 
прича Капетановић.
Додаје да су добили новац из 
градског буџета за поправку 
димњака на дому и за одређе-
ну реконструкцију,  јер кров 
прокишњава.

КЛИЗИШТЕ У ЧАРАКОВУ ЗАТРПАЛО ЛОКАЛНИ ПУТ

„Козарски вјесник“ у Доњој Пухарској

Клизалиште у Чаракову

  КУД "ОСМАН ЏАФИЋ"  
ИМА НЕКОЛИКО 

СЕКЦИЈА 

Око 1.000 чланова КУД 
„Осман Џафић“ активно је у 
неколико секција. То су три 
фолклорне групе, мјешовити 
хор, хор младих и музичка 
секција. У овом КУД-у истичу 
да су задовољни бројем 
млађих чланова које је јако 
тешко било окупити након 
мјера усљед епидемије вируса 
корона. Прошлог викенда 
наступали су у Линцу у 
Аустрији, док у априлу имају 
наступ у Турској.

Џемила Јогић - Хујзеровић

Енес Капетановић

Алма Семанић

Дом МЗ у Пухарској

Канализација иде у Пухарску Пухарска



У Народну библиотеку „Ћири-
ло и Методије“ у Недјељи све-
тосавља, од 23. до 27. јануара, 
се учланило око 500  ученика 
основних и средњих школа. 
По ријечима Гордане Виле, 
директора Народне библи-
отеке „Ћирило и Методије“ 
ријеч је о традиционалним 
активностима ове установе.
 „Имамо одличну сарадњу и 
са професорима српског је-
зика и директорима школа. 
Они нам шаљу дјецу тако да 
се ова акција може сматрати 
успјешном. Претходна годи-
на завршена је са око 1.500 
чланова свих узраста и свих 
генерација. Толики број  био 
је и током претходних годи-
на, а надам се да ће овакве 
бесплатне акције утицати на 
значајно повећање чланова у 
овој години“, каже Вила. Би-
блиотека има око 60.000 би-
блиотечких јединица.  Утврђе-
но је то ревизијом након 12 
година. Вила наглашава да је 
то био прилично обиман про-
цес и велики посао.“ Све што 
није било за употребу смо от-
писали. Сада можемо рећи 
да имамо заиста респекта-
билан и добро очуван  фонд 
у којем је и много лектира. 
Зато су нам ђаци можда и 
најбројнији чланови али не 
изостају ни пензионери ни 
други грађани“, каже Вила.
Прошле године библиотека је 
значајно повећала фонд књи-
га. Прошлогодишњи буџет 
преусмјерен је у обнавља-
не књижног фонда. Већину 
књига купили су сами  а дио 
новца за ове намјене обез-
биједило је Министарство 

просвјете и културе РС. а по-
средством Друштва библио-
текара.Уз помоћ Града, који 
финасира пословање библио-

теке,  набављена је и технич-
ка опрема која  им  је осав-
ременила и олакшала рад. 
„Статистички гледано,  у прош-

лој години ,набављали смо 
двије књиге дневно. То је заи-
ста ријеткост у библиотекама.  
Тај добар тренд настављамо 
у овој години. Пратимо свјет-
ске, домаће и регионалне 
издавачке куће. Све што се 
објави било гдје, то сигурно 
имамо за најмање неколико 
дана. Читаоци нас контак-
тирају, резервације су заиста 
заживјеле, што значи да смо 
искористили  предност елек-
тронских медија“, прича она.
Ове године библиоте-
ка обиљежава 60 година 
од оснивања под окриљем 
локалне заједнице.
„То је заиста  велики јубилеј 
за било какву установу кул-
туре. И зато смо  поносни на 
њега . Шест деценија рада 
није мало. Кроз установу, која 
се више пута селила,  прошле 
су бројне генерације библио-
текара. Не без разлога, ције-
ла ова година биће  у знаку 
нашег јубилеја. Суграђане 
ћемо почастити бројним про-
моцијама и садржајима, јер 
и  на тај начин желимо да 
покажемо значај јубилеја“, 
прича Вила  и наглашава да 
је највећи и вишедеценијски  
проблем ове установе смјеш-
тај. „ Од 1987. године смо под-
станари  у Музеју Козаре. Ту 
се и сада налазимо, и радимо 
на четири локације тренут-
но. Једна је ова, друга је чи-
таоница, на другој адреси и 
друге двије локације  су скла-
дишта која су опет на двије 
различите адресе. Рад у так-
вим условима је јако тежак. 
Међутим, надамо се да ће 
ова установа културе ускоро 
добити свој дом“истиче она.
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"У ГОДИНИ ЈУБИЛЕЈА РИЈЕШИТИ ПОДСТАНАРСКИ СТАТУС"
Гордана Вила, директор Народне библиотеке „Ћирило и Методије“

Текст: Бојана Мајсторовић

ЧЛАНАРИНА СКУПЉА САМО ЗА ЈЕДНУ МАРКУ 

Управни одбор донио је одлуку да због поскупљења издавачке 
делатности и штампања, чланарина у овој години  буде 
скупља за једну КМ. Тако је годишња чланарина за запослена 
лица и за ванредне студенте 16 КМ, за ученике од другог до 
петог разреда основне школе три КМ, а за ученике основне 
школе од шестог до деветог разреда, ученике средње школе, 
редовне студенте и пензионере шест КМ на годишњем нивоу. 
Чланарине је уз потврде надлежних институција ослобођено  
11 категорија.
То су незапослена лица, ратни војни и инвалиди рада, чланови 
најуже породице погинулих и несталих бораца, лица са 
сметњама у развоју, слијепа и слабовида лица, добровољни 
даваоци крви, предшколци и првачићи, радници из области 
културе и новинари, завичајни писци, чланови вишечланих 
породица и библиотекари.

Гордана Вила

Библиотека богатија за 500 чланова



СМС сервис одличан је начин 
да се смање редови у просто-
ријама Полицијске управе 
Приједор. Грађани слањем 
СМС поруке могу сазнати да 
ли је лични документ спре-
ман за уручивање, колики је 
износ новчаних казни и број 
казнених бодова, али и до-
бити обавјештење од стране 
МУП-а Српске када је ријеч о 
истеку регистрације возила. 
Овај начин информисања је, 
сматрају грађани, одлично 
рјешење, јер самим тим и они 
не губе своје вријеме чекајући.
''Добра је то ствар и пуно брже 
ријешити тако проблем. То је 
требало чак и прије увести'', 

сматра један од Приједорчана. 
Ту је и могућност укључења 
обавјештења о истеку докуме-
ната и регистрације  
возила које грађани до-
бијају мјесец дана прије.
''Могу да се пријаве и за до-
бијање обавјештења од стране 
Министарства унутрашњих 
послова Републике Српске 
када је у питању истек реги-
страције односно истек ва-
жења личних докумената. У 
ова два случаја 30 дана при-
је истека важења регистра-
ције односно истека важења 
личних докумената обавје-
штење добијају грађани о 
истеку. Док рецимо у случају 
да се грађанин пријави за 
примање обавјештања о каз-

неним бодовима, то обавје-
штење се шаље на дан истека'', 
навела је  Звездана Алендаре-
вић, портпарол ПУ Приједор.
Из Полицијске управе Прије-
дор иситичу да је увођење СМС 
сервиса олакшало пословање.
''Кориштењем смс сервиса 
смањују се гужве на лока-
цијама за издавање личних 
докумената, јер грађани не 
морају да дођу на локацију 
како би провјерили да ли је 
њихов документ спреман 
за уручење већ то могу да 
провјере путем смс серви-
са'', додаје Алендаревићева. 
СМС сервис је доступан за све 
мобилне оператере на подру-
чју РС на броју 091 110 122, а 
цијена услуге је 0,10КМ. Ин-

формације о СМС сервисе мо-
жете потражити и на интер-
нет страници МУП-а Српске.
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ИНФОРМАЦИЈЕ ИЗ РЕГИСТРА МИНИСТАРСТВА 
ПУТЕМ СМС СЕРВИСА 

Смс поруком замијенити чекање у реду

Текст: Ведрана Нишевић

Полицијска управа Приједор Звездана Алендаревић, портпарол 
ПУ Приједор

 

Ј А В Н И   П О З И В 

Обавјештава се јавност да је на 25. редовној сједници Скупштине Града Приједора одржаној 28.12.2022.године донесена Одлука о приступању 
изради Измјене дијела измјене дијела Измјене и допуне Регулационог плана централне зоне Приједора са споменичким комплексом – I Фаза, 
Радни назив Регулациони план „Центар“ Блок 2 („Сл. Гласник Града Приједор“ бр.24/22). У току су прописане припремне активности на прикупљању 
приједлога и сугестија за појединачна планска рјешења у склопу обухвата Плана.

Израдом Регулационог плана биће обухваћен простор у мањем подручју Плана на дијелу уз улицу Краља Александра у укупној површини од око 0,08 
ha.
Обухват Плана приказан је на графичком прилогу који ће уз Одлуку о приступању изради бити изложен у просторијама Градске управе Града 
Приједор (огласна табла Одјељења за просторно уређење на II спрату) и на web-site-у Града Приједора: http://www.prijedorgrad.org/ .

ПОЗИВАЈУ СЕ заинтересована лица, власници некретнина, корисници простора и учесници у његовој изградњи и уређењу, да узму учешћа у 
изради Плана ДОСТАВЉАЊЕМ ПИСМЕНИХ ПРИЈЕДЛОГА, МИШЉЕЊА И СУГЕСТИЈА за планска рјешења на земљишту или објектима у њиховом 
власништву. 
            
Писмени приједлози, мишљења и сугестије достављају се путем протокола Градске управе Града Приједор - Одјељењу за просторно уређење у форми 
дописа до 20.02.2023.год. 
  
                    Потребне додатне информације у вези са наведеним активностима могу се добити у Одјељењу за просторно уређење (канцеларије бр. 52 
и  55, II спрат зграде Градске управе).

 ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ
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У Приједору је свечано отво-
рено друштвено предузеће 
“По.Моћ”, које ће се бавити 
чишћењем и одржавањем 
дворишта. Уједно је то била 
и завршна активност пројек-
та „Заједно смо ближе“, који 
се односио на помоћ тешко 
запошљивим женама, жртва-
ма породичног насиља, као и 
тешко запошљивим корисни-
цима једнократне помоћи  из 
руралних подручја.
Они који ће да раде у овом 
предузећу, захвални су на 
пруженој прилици.
“Ово ми значи много, јер ћу 
имати стални посао, имаћу 
уплаћен радни стаж. Неке 
редовне приходе ћу имати и  
моћи ћу да живим нормално”, 
рекла је Невенка Бањац, једна 
од четворо запослених у „По.
Моћи“.
Овим је закључен пројекат  
“Заједно смо ближе”, чији је 
циљ био конкретна помоћ 
тешко запошљивим катего-
ријама.Пројекат се реали-
зује уз подршку УНИЦЕФ-а у 
БиХ,  а проводи га Центар за 
социјални рад Приједор у са-
радњи са Градом Приједором, 
Бироом за запошљавање-фи-
лијала Приједор  и УГ„Хлеб 
живота“.
У овом удружењу, које већ 

има искуства са социјалним 
предузећима, кажу да очекују 
да ће интерeсовање за услуге 
“По.Моћи” бити велико.
“Дуго радимо на припреми 
овог пројекта, тако да смо на-
стојали остварити контакт са 
потенцијалним корисницима 
услуга предузећа. Имамо још 
мјесец дана простора, можда 
ће почетак бити тежак, али 
вјерујем да ћемо то премости-
ти, јер ово, заиста, има пер-
спективу”, рекао је Данко Ма-
лешевић, извршни директор 
УГ “Хлеб живота”.
Из приједорског Центра за 
социјални рад појаснили су 
да је пројектним активности-
ма вршен утицај на промјену 
свијести корисника, оснажи-
вање личних ресурса, излазак 
из пасивне позиције, али и по-
већање радних капацитета и 
мотивације за запослење.То је 
значајно, кажу у овој устано-
ви,  јер су током рада са корис-
ницима утврдили да је много 
оних који су радно способни, 
али који су ван тржишта рада 
због неких личних карактер-
стика.
 “Честа је ситуација да су 
људи депресивни, да имају 
мањак самопоуздања, или 
долазе из породица у којима 
су трансгенерацијски оне-
способљени да самостално 

брину о себи  и својим поро-
дицaма. То смо настојали да 
превазиђемо едукацијом, и ту 
смо препознали четири особе 
које смо ангажовали у оквиру 
друштвеног предузетништва”, 
рекла је Драгана Савић Пеше-
вић, социјални радник у ЦСР 
Приједор.
Прилику за запослење на овај 
начин добило је око 50 особа 
у БиХ, а из УНИЦЕФ-а кажу да 
ће се ове активности настави-
ти и у бућности.
“Имамо ту добре вијести, јер се 
појавила једна банка из  које 
су рекли да ће свим нашим 
партнерима у овој активности 
путем гранта дати одређени 
износ, како би се наставиле 
ове активности”, напоменула 
је Селма Kазић, шеф програ-
ма инклузије и социјалне за-
штите УНИЦЕФ-а БиХ.
Своју подршку, учешћем у фи-

нансирању пројекта, дао и је и 
Град Приједор.
“Наша локална заједница је 
учествовала у пројекту, дије-
лом средстава. И на томе се 
сигурно неће стати. У буџету 
за ову годину смо оставили 
средства за исту ставку, а и 
наредне године планирамо 
сличне заједничке активно-
сти. Сигурно да ово много зна-
чи корисиницима социјалне 
заштите, али и за све нас”, по-
ручио је градоначелник При-
једора Слободан Јавор.

Нaкoн штo су прeтхoднe гoдинe 
низoм aктивнoсти oбиљeжили 
петнаест  гoдинa пoстojaњa и 
успjeшнoг рaдa,   тe крaткoг  ja-
нуaрскoг oдмoрa,члaнoви 
Културно-умјетничког друштва 
''Oмaрскa'' пoчeткoм oвoг мjeсeцa 
зaпoчeли су сa рaдoм у oвoj гoди-
ни.
Сваког уторка и сриједе, у Дому 
културе, одржавају се пробе, а 
друштво тренутно окупља око 
170 чланова. А како се чини, 
биће их још више.
„Oдмaх нa пoчeтку рaдa рaсписaн 
je и пoзив зa упис нoвих члaнoвa. 

Ми на то гледамо са oптимиз-
мoм, и oчeкуjeмо значајан при-
лив нoвих члaнoвa,  jeр je вeћ 
искaзaнo вeликo интeрeсoвaњe 
дjeцe и oмлaдинe,aли  и вeтeрaнa 
и рeкрeaтивaца“,  рекао је пред-
сједник КУД „Омарска“ Ранко 
Анђић.
Пoрeд тoгa уприличeнa je и 
прeзeнтaциja oпрeмe, oднoснo 
диjeлa  нoшњe кoja je изрaђeнa 
нa oснoву прojeктa ''Изрaдa 
нaрoднe нoшњe'' кojи  су финaн-
сиjски пoмoгли грaд Приjeдoр, 
„AрсeлoрMитaл Приjeдoр“ и  Mи-
нистaрствo тргoвинe и туризмa 
Рeпубликe Српскe.
Aнђић сe зaхвaлиo свимa кojи су 

финaнсиjски пoмoгли прojeкaт 
нaбaвкe нoшњe,a пoсeбнo Mи-
нистaрству тргoвинe и туризмa,  
јер je тaкoђe прeпoзнaлo знaчaj 
oвoг прojeктa.
„Рeaлизaциjoм пројекта су ojaчa-
ни кaпaцитeти Друштвa,  a сa-
мим тим створена је и пoзитив-
ниja сликa и бoгaтиjи сцeнски 
нaступ у свим срeдинaмa у 
кojимa нaступaмо,пoсeбнo нa 
гoстoвaњимa у инoстрaнству 
„, каже Анђић. У прeтхoднoм 
пeриoду „Омарска“ je нaступaла 
нa мнoгoбрojним мaнифeстa-
циjaмa лoкaлнoг и рeгиoнaлнoг 
кaрaктeрa,  a учeствoвaла je и нa 
вeликoм брojу мeђунaрoдних фe-
стивaлa фoлклoрa у Бoсни и Хeр
цeгoвини,Србиjи,Хрвaтскoj,Слoв
eниjи,Maђaрскoj,Бугaрскoj и Гр-
чкoj.
И oвe гoдинe плaнирaн je вeли-
ки брoj прoгрaмских aктивнo-
сти тe учeшћa нa мeђунaрoд-
ним фeстивaлимa  фoлклoрa, 
a у склaду сa финaнсиjским 

мoгућнoстимa,нaстaвићe сe и сa 
улaгaњимa у oпрeму и нoшњу 
кojи су им  нeoпхoдни у рaду, по-
ручују из „Омарске“.

Текст: Зоран Јелић

Текст: З. Јелић

ОСНОВАНО ПРЕДУЗЕЋЕ "ПО.МОЋ"
Завршна активност пројекта  „Заједно смо ближе“

Пројекат “Заједно смо 
ближе” одвија се у оквиру 
пројекта “Јачање социјалне 
и здравствене заштите као 
одговор на пандемију Цовид 
19 у БиХ”, а финансира га 
УСАИД.

У НОВУ ГОДИНУ У НОВИМ НОШЊАМА
КУД „Омарска“

Предузеће "ПО.МОЋ"

Новим ношњама додатно обогатиlи сценски наступ
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Oд цeнтрa грaдa дo друш-
твeнoг дoмa у Рaшкoвцу 
мaњe je oд три килoмeтрa. 
Синишa Tркуљa кojи живи 
у нeпoсрeднoj близини 
дoмa тврди дa су му приje 
дeсeтaк дaнa двa вукa удa-
вилa двиje oвцe. Кaжe дa je 
тo билo прeдвeчe и дa их je 
личнo видиo, aли дa ниje 
успиo дa их сними и сли-
кa тeлeфoнoм jeр je биo из-
нeнaђeн и уплaшeн у тoм 
трeнутку. „Дjeлуje чуднo и 
нeмoгућe, aли je истинa. 

Прeдвeчe je супругa крe-
нулa дa oвцaмa дa житo и 
мислилa je дa су у питaњу 
двa вучjaкa. Дoтрчaлa je у 
кућу уплaшeнa. Кaд сaм ис-
трчao нaпoљe у првoм трe-
нутку и ja сaм пoмислиo 
дa су пси вучjaци. Пoтрчao 
сaм зa њимa прeмa дoму и 
кaд сaм их видиo нa мoсту 
схвaтиo сaм дa су двa вукa. 
У тoм трeнутку сaм сe и ja 
уплaшиo, a oни су oтишли 
прeмa Сaни“, кaжe Tркуљa. 
Нaкoн пoзивa, нa лицe 
мjeстa изaшao je лoвo-
чувaр Лoвaчкoг удружeњa 
„Mрaкoвицa“ Жeљкo Сту-
пaр. Пo њeгoвим риje-
чимa, дoмaћин гa ниje 
увjeриo у причу дa су му 
oвцe нaпaли вукoви. „Кaд 
je oштeћeни пoзвao, биo 
сaм нa лицу мjeстa. Oн ми 
je пoкaзao oбoр гдje њeгoвe 
oвцe буду. Нисaм видиo 
ниjeдну зaдaвљeњу  нити 
угинулу oвцу. Влaсник ми 
ниje тo пoкaзao. Сaмo ми 
je рeкao дa су били  вукo-
ви и дa су тo урaдили, aли 
ja никaквe трaгoвe ни-
сaм видиo“, тврди Ступaр
У Лoвaчкoм удружeњу 
„Mрaкoвицa“ кaжу дa je 

њихoвo лoвиштe, кoje oбух-
вaтa вeлики диo сeлa и 
рубних грaдских пoдру-
чja, пoкривeнo видeoнaд-
зoрoм и дa дoсaд ниje зa-
биљeжeнa пojaвa вукoвa. У 
пojeдиним сeлимa пojaви-
ли су сe шaкaли, a у Удру-
жeњу истичу дa сe пoвeћao 
и брoj пaсa лутaлицa, кojи и 
њимa прeдстaвљajaу вeли-
ки прoблeм. „С вeликoм си-
гурнoшћу мoгу дa тврдим 

дa сe у Рaшкoвцу нису пoja-
вили вукoви. Нaшe лoвaчкo 
удружeњe кoje je и грaдскo 
удружeњe и пoкривa вe-
ликo рубнo пoдру-
чje  грaдa и 
oкoлних сeлa, 
п o к р и в e н o 
je видeoнaд-
зoрoм и  дoсaдa 
нe знaм дa je 
зaпaмћeнo дa 
je нeкo видиo 
вукa у лoвишту, 
a кaмoли у при-
грaдскoм нaсeљу. 
Moгућe  дa су у 
питaњу пси лутa-
лицe кojих имa 
прeвишe. И ми 
смo тo зaбиљe-
жили и неколи-
ко  путa oбaвљa-
ли рaзгoвoр сa 
лoкaлнoм зajeд-
ницoм дa видимo 
нa кojи нaчин 
дa сe риjeши тaj 
прoблeм. Пo зaкo-
ну, лoвци вишe нe 
мoгу убиjaти псe 
лутaлицe у лoвиш-
ту, мoрa сe трaжи-
ти другo рjeшeњe“, 
нaглaшaвa Mлaдeн 
Униjaт, прeдсjeдник 
Лoвaчкoг удружeњa 
„Mрaкoвицa“. Грaђa-
ни сe свe вишe жaлe 
нa пojaву пaсa лутa-
лицa и нa штeту кojу 
oни прoузрoкуjу. 
У Лoвaчкoм 

удружeњу кaжу дa су им 
рукe вeзaнe и дa збoг зaкoн-
ских oдрeдби псe лутa-
лицe нe смиjу убиjaти. У 

Кoмунaлнoм 
п р e д у з e ћ у 
истичу дa je 
трeнутнo при-
х в a т и л и ш т e 

мaлo дa сe сa 
улицa склoнe 
сви пси лутa-
лицe. У oвoм 
прeдузeћу сe 
нaдajу дa ћe oвe 
гoдинe кoнaчнo 
бити дoнeсeнa 
oдлукa o др-
жaњу кућних 
љубимaцa, кoja 
je двa путa кao 
тaчкa днeвнoг 
рeдa скидaнa 
сa сjeдницe 
грaдскe Скуп-
штинe. Дo-
брa виjeст je 
штo су грaд-
ским буџeтoм 
o б e збиjeђeнa 
срeдствa зa из-
грaдњу вeћeг 
и мoдeрниjeг 
п р и х в a т и -
лиштa зa псe, 
aли тo je сaмo 
диo рjeшaвaњa 
oвoг прoблeмa.

Tркуљa – Tрчao сaм зa вукoвимa

Ступaр – Нисaм видиo удaвљeнe 
oвцe

Униjaт – Видeoнaдзoр у лoвишту 
ниje зaбиљeжиo вукa Фото: pexels.com

Пojeдини мjeштaни у Рaшкoвцу тврдe дa су им oвих дaнa у гoстe дoлaзили ни мaњe ни вишe нeгo вукoви. Mjeштaнин oвoг 
нaсeљa Синишa Tркуљa тврди сa су му вукoви удaвили двиje oвцe. У Лoвaчкoм удружeњу „Mрaкoвицa“ су кaтeгoрични дa 
видeoнaдзoр кojим je пoкривeнo лoвиштe и вeлики диo пригрaдских нaсeљa ниje зaбиљeжиo пojaву вукoвa. У Удружeњу кaжу 
дa имa шaкaлa и дa сe пojaвиo вeлики брoj пaсa лутaлицa, штo пoтврђуjу и у Кoмунaлнoм прeдузeћу.

Текст: Зоран  Совиљ

ПСЕ ЛУТАЛИЦЕ У ПРИЈЕДОР  ДОВОЗЕ ИЗ СУСЈЕДНИХ 
ОПШТИНА

И у Кoмунaлнoм прeдузeћу истичу дa je пoвeћaн брoj пaсa лутaлицa 
и дa им тo зaдaje мнoгo прoблeмa. У oвoм прeдузeћу кaжу и дa их 
свaкoднeвнo пoзивajу влaсници пaсa кojи из oдрeђeних рaзлoгa вишe 
нe мoгу или нe жeлe дa их држe и од њих трaжe дa их смjeстe у 
прихвaтилиштe зa псe. Прoблeм je сa нeсaвjeсним влaсницимa кojи 
нe зoву Кoмунaлнo прeдузeћe вeћ свoje кућнe љубимцe oстaвљajу дa 
сe сaми брину o сeби. „Maсoвнa je пojaвa дa људи нaс и нe зoву и дa 
jeднoстaвнo oстaвљajу свoje кућнe љубимцe у грaду или oкoлним 
сeлимa.  Прoблeм нaм je и тo штo из Нoвoг Грaдa и Сaнскoг Moстa 
тaкoђe дoвoзe псe и oстaвљajу их нa рубним диjeлoвимa нaшeг грaдa. 
С тeрeнa дoбиjaмo инфoрмaциje дa имa и кoмeрциjaлнoг држaњa 
пaсa, гдje сe тргуje штeнцимa, a oндa сe из нeких рaзлoгa пojeдини 
штeнци oстaвљajу. Oдгoвoрнo тврдим дa из нaшeг прихвaтилиштa 
пси нe мoгу изaћи, aли oкo aзилa сe скупљa вeлики брoj пaсa лутaлицa. 
И нeсaвjeсни влaсници у нoћним сaтимa штeнцe и псe oстaвљajу 
у близини aзилa“, истичe Дaлибoр Грaбeж, дирeктoр Кoмунaлнoг 
прeдузeћa.

ЛOВЦИ КATEГOРИЧНИ - TO JE ИЗMИШЉEНA ПРИЧA
Синишa Tркуљa из Рaшкoвцa тврди дa су му вукoви удaвили oвцe
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ОВАН 

Иако сте непрестано у покрету и окружени 
људима, дубоко у себи вам је потребан одмор 
и самоћа. Неке одлуке покушајте да донесете 
сами, без уплитања и савјетовања других. Пазите 
што говорите пред другима. У постојећој вези 
или браку суочићете се са новом одговорности, 
али тим задацима приступаћете са жаром и 
свјежином. Онима који нису у вези ови дани 
доносе познанство које ће да се базира на 
пријатељству, а послије ће да дође и до обостраних 
осјећаја.Редовно кретање и активан начин 
живота, биће формула за добро расположење и 
још боље здравље. Стога немојте да поклекнуете 
у борби против лошег расположења. Окружите се 
добрим и драгим људима.

БИК

Планете наговјештавају недјељу позитивних 
помака на плану посла и каријере. Почеће да се 
реализују ситуације и планови који се, успркос 
њиховој осмишљености и утемељености, нису 
помицали са мртве тачке. .Мораћете да се суочите 
са собом, с партнером и реалним чињеницама 
пред којима бисте најрадије затворили очи. Тешко 
ћете да проналазите праве ријечи да партнеру 
опишете шта вас мучи и одбија од њега. Можда је 
то само засићеност свакодневицом.Осјећаћете се 
пријатно у својој кожи, па ћете много пажње да 
посвећујете свом физичком изгледу. Пријаће вам 
интензивнији друштвени живот који ће добро да 
дјелује на ваше расположење. Ипак, припазите на 
грло и синусе.

БЛИЗАНЦИ

Одложите важније пословне контакте и одлуке, 
будите опрезни у склапању нових пословних 
сарадњи. Задржите се на уобичајеним задацима 
за које унапријед знате да ћете их успјешно 
обавити.Многи од вас су срећно заљубљени. 
Код неких Близанаца се ради о вези на даљину, 
али изливи осјећања преко порука, надокнађују 
мањак физичког контакта. Бићете у искушењу, 
али ћете се у посљедњем тренутку повући.Главни 
разлог вашег лошег расположења и нервозе 
биће бројне пословне обавезе. Пронађите неки 
адекватан начин за рјешавање стреса. Припазите 
се прехлада и вироза – одлежите болест да се не 
закомпликује!

РАК

ИзбЈегавајте партнерства и послове који 
укључују јавност,  јер ће могућност разочарања, 
критика и новчаних губитака да буде повећана. 
Помније распоредите приходе и избјегавајте 
непотребне трошкове.Камен спотицања у 
љубавним везама првенствено ће да буде ваша 
заокупљеност послом и претјерано избивање из 
куће. Незадовољство друге стране могло би да 
ескалира у виду свађе, али отвореним разговором 
успјећете да рашчистите већину проблема.Пад 
имунитета погодоваће развоју многих болести. 
Ојачајте отпорност организма узимањем додатних 
минерално - витаминских препарата. Пробава и 
живци су вам осјетљиви, треба вам здрава храна и 
добар одмор.

ЛАВ

Бавите ли се економијом или осигурањем, 
односно ако на било који начин располажете 
новцем других, ово ће бити ваша недјеља успјеха. 
Остали Лавови ће да уживају приличну наклоност 
шефова.Сву вашу пажњу заокупиће харизматична 
и интелигентна, али и тајанствена особа. Њене 
намјере биће вам нејасне, што ће вас још више 
привлачити.Честе главобоље и проблеми с 
несаницом отежаваће вам живот. Избегавајте 
неумјерено конзумирање кафе и алкохола.

ДЈЕВИЦА

Искористите своју моћ увјерљивости и аргумената 
у оним стварима гдје то још донедавно нисте 
успјевали. Добро ћете се концентрисати, памтити, 
писати и стварати.Рјешићете се тешкоћа. Моћи 
ћете неометано да се препустите љубави.
Захваљујући доброј форми бићете активни, а 
у спорту и осталим физичким активностима 
проналазити велико задовољство. Занимаће вас 
алтернативна медицина у којој ћете наћи лијек за 
своје бољке.

ВАГА

Тешко ћете да се концентришете и још теже 
налазите мотивацију за све задатке пред вама. 
Одгађаћете послове до последњег тренутка, па ће 
кашњења и лажна извињења да постану дио ваше 
свакодневице.Ако сте се посвађали с партнером и 
мислите да за вас двоје више нема наде, окрените 
његов телефонски број.Скривене слабости и тихи 
симптоми нека вас подстакну на већу бригу о себи. 
Обавите систематски преглед, посебно ако се неке 
тегобе стално понављају и не пролазе. Припазите 
шта једете – слатко и масно вам штете!

ШКОРПИЈА

Ако је ваш посао везан уз спорт или неку 
врсту умјетничке дјелатности, пред вама је 
недјеља успијеха и добијања заслужених 
признања. Изврсно ћете да се сналазите и у 
најкомпликованијим ситуацијама.Толеранција и 
флексибилност, биће кључ љубавног задовољства. 
Ако вам се догоди раскид везе, сви су изгледи да 
ћете да се помирите и да наставите однос са још 
већим ентузијазмом.Жене би требало да обрате 
много пажње на заштиту бешике и јајника, будући 
да ће им управо то бити осетљива подручја.

СТРИЈЕЛАЦ

Пуни радног елана и ентузијазма, у сваки задатак 
ћете да уносите дио себе. Умјетници, јавне особе 
и спортисти у овом знаку могу да очекују појачан 
интерес улагача и спонзора.Осјетићете да је 
вријеме за конкретну акцију, да сте спремни да 
улажете у постојећу везу, у породичне односе 
или у нови, озбиљни љубавни почетак.Повољно 
је раздобље за промјену фризуре и обнову 
гардеробе. Више бриге водићете и око исхране.

ЈАРАЦ

Смисао за практично и фокусираност на зараде 
донијеће резултате. Реализоваће се очекивана или 
обећана помоћ пословних партнера, а застоји у 
комуникацији или на плану пословних преговора 
ће да нестану.Однос с партнером је стабилан, па 
ћете се мање замарати сумњама. Одлично ћете 
се споразумјевати око свих битних животних 
питања.У завидној сте кондицији, па је раздобље 
идеално за вежбање и скидање сувишних 
килограма.

ВОДОЛИЈА

Мораћете да имате много стрпљења како бисте 
остали мирни на све наредбе и упуте ваших 
послодаваца. Љутиће вас што морате да радите 
послове који нису у опису вашег радног мјеста.
Уживаћете у изласцима, а посебно у упознавању 
нових и занимљивих особа. Ово је раздобље 
идеално за самце који то више не желе да буду.
Редовно вјежбање помоћи ће вам да одржите 
кондицију, посебно ако на послу много сједите за 
компјутером.

РИБЕ

Комуникативни сте и способни да из сваке 
ситуације извучете најбоље, бићете један од 
најзапаженијих особа у свом окружењу.Ако се 
изненада сјетите неке ситуације која је између 
вас и партнера већ била предмет свађе, поновним 
анализирањем истог нећете ништа да постигнете.
Добро сте, али растрзани на неколико страна. 
Исцрпљујете се, па станите мало на лопту и 
одморите.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП
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НА KОЗАРИ 
ОДРЖАН СKИ 
KУП

"ПРИЈЕДОР 
СПАРТАK" 

ВРАТИО СЕ НА 
ПОБЈЕДНИЧKИ 

KОЛОСИЈЕK

ЏУДО: ТРЕНЕРСKЕ 
ЛИЦЕНЦЕ ЗА ПАНИЋА, 

ШОРМАЗА И ВИДОВИЋА

"РУДАР" 
САВЛАДАО 

"KАРЛОВАЦ"

ТЕНИС: ЕЛЕНА 
ТОРБИЦА ТРЕЋА 

У САРАЈЕВУ

На Ски купу, који је протеклог викен-
да одржан на Kозари, наступила су 52 
ученика основних и средњих школа. 
Они су се такмичили  у три катего-
рије: млађи основци, старији основци 
и средњошколци, посебно дјевојчице 
посебно дјечаци.

Освајачи медаље су:
– Млађи основци (1.-5. разред);

– Дјевојчице:
1. Торбица Дуња 47,30 секунди
2. Хрваћанин Сташа 48,10
3. Драгић Софија 49,20

– Дјечаци:
1. Миљешић Марко 40,30
2. Радаковић Ђорђе 46,50
3. Радаковић Вид 47,46

Старији основци (6.-9. разред):

– Дјевојчице:
1. Шормаз Миа 38,80
2. Савић Софија 44,64
3. Лукач Николина 44,85

-Дјечаци
1. Личанин Филип 39,67
2. Kојић Милош 40,60
3. Хрваћанин Дамјан 40,82

Средње школе (двије трке):

– Дјевојке: 
1. Јандрић Матеа 1:09,80

– Момци:
1. Хоџић Али 1:17,07
2. Станојевић Дејан 1:24,69
3. Вукота Владан 1:29,12

Специјална награда додијељена је 
најмлађој учесници Ски купа Сајри 
Хоџић.
Ски куп је организовало Планинар-
ско-скијашко друштво „Љубијски  
рудар“, у оквиру манифестације 
„Дани зиме на Kозари“.

Фирма “Карл Кине” из Козарс-
ке Дубице и ове године заин-
тересованима за производњу 
краставаца корнишона нуди да 
постану њихови кооперанти. У 
Приједору су одржали преда-
вање о погодностима које про-
извођачи добијају, као и о томе 
како се најбоље припремити за 
садњу корнишона која слиједи у 
мају.

„Ми својим кооперантима даје-
мо комплетан репроматеријал, 
од садница, ђубрива, средстава 
за заштиту, који они касније от-
плаћују кроз краставце. Испла-
та је сваких седам дана, значи 
ко год жели да узгаја крастваце 
корнишоне може са нама да на-
прави уговор. Не мора ништа да 
улаже. Његов је задатак само да 
узоре и исфреза земљиште“, на-
вео је Бошко Чопрка, руководи-

лац фирме “Карл Кине” у Козар-
ској Дубици.
Прошле године откупна цијена 
за прву класу корнишона  по 
килограму  је износила 1,65 КМ,  
а ове године она ће бити 1,8 КМ, 
док је цијена  друге и трећа кла-
се  0,80 и 0,20 КМ по килограму. 
На подручју приједорске регије 
ова фирма је прошле године 
имала  око 40 произвођача, а на 
нивоу БиХ око 400.

Kошаркаши “Приједор Спартака”, резулта-
том 96:81, поразили су “Сутјеску” из Фоче. 
Овом побједом, на свом терену, приједор-
ски тим се  вратио на лидерску позицију. 
У екипи “Приједор Спартака”, најефикас-
нији је био Александар Иветић са 24 по-
стигнута  коша. Задовољан новом побједом 
био је тренер Данило Палалић, који је че-
ститао играчима на побједи, као и против-
нику на доброј игри.
 Са 11 побједа и два пораза, “Приједор-
Спартак” је укњижио 24 бода и водећи су 
тим Лиге.

Протекле седмице у Зворнику  је одржан зимски 
камп за сениоре, кадете и јуниоре, на којем су учест-
вовали и чланови приједорског Џудо клуба “Kозара 
Жељезничар”. У оквиру кампа одржано је и лицен-
цирање тренера и полагање испита за судије. Тре-
нерске лиценце добили су Драгиша Панић, Марко 
Шормаз и Јанко Видовић који је положио и испит 
за судију. Семинар је одржан под покровитељст-
вом Џудо савеза РС,  у техничкој организацији џудо 
клубова “Српски Соко” и “Соколови”  из Зворника. 
Екипа ЏK “Kозара Жељезничар” наставља даље са 
такмичењима, а прво овогодишње их чека овог ви-
кенда, на Појединачном првенству Републике Ср-
пске за кадете и млађе дјечаке и дјевојчице, које ће 
се одржати у Бањалуци.

Kошаркаши “Приједор Спартака”, резултатом 96:81, 
поразили су “Сутјеску” из Фоче. Овом побједом, на 
свом терену, приједорски тим се  вратио на лидерс-
ку позицију. 
У екипи “Приједор Спартака”, најефикаснији је био 
Александар Иветић са 24 постигнута  коша. Задо-
вољан новом побједом био је тренер Данило Па-
лалић, који је честитао играчима на побједи, као и 
противнику на доброј игри.
 Са 11 побједа и два пораза, “Приједор-Спартак” је 
укњижио 24 бода и водећи су тим Лиге.

Протеклог викенда у Сарајеву одржано је 
Зимско првенство БиХ у тенису за јуни-
орке (У16). Тамо је наступила Елена Тор-
бица, чланица Тениског клуба “Др Мла-
ден Стојановић”, која је освојила одлично 
треће мјесто.

Припремио: Зоран Јелић

ПРОИЗВОЂАЧИ КОРНИШОНА ДОБИЈАЈУ РЕПРОМАТЕРИЈАЛ
Текст: Б. М.

Презентација о 
производњи корнишона
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ПРВО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 
НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ ДИЈЕЛА РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА НАСЕЉА „ПЕЋАНИ“ - СЕКЦИЈА 1 И СЕКЦИЈА 2

Нацрт Плана биће изложен на јавни увид у:

• у просторијама Градске управе  Града Приједора (улаз за странке,просторије Одјељења за просторно уређење, други спрат)
• просторијама стручне организације ЈП „Завод за изградњу града“ Приједор, Ул. Милоша Обреновића 18Ц (хол на првом спрату)
• просторијама канцеларије Приједор Центар у улици Ослободилаца Приједора 6, обавља послове МЗ-а:Приједор Центар, 
Гомјеница, Д.Орловци, Кокин Град, Орловача и Рашковац

Нацрт Плана може се погледати сваки радни дан осим суботе, недеље и државних празника у времену од 8 до 15 часова у периоду 
од 10.02.2023.године до 13.03.2023.године.

Нацрт Плана биће објављен и на web site-у Града Приједора, www.prijedorgrad.org. Такође, у канцеларијама бр. 53 и 55 Одјељења за 
просторно уређење Градске управе и у просторијама)  могу се добити и усмена тумачења изложеног материјала Нацрта Плана.
За вријеме трајања јавног увида, тј. све до 13.03.2023. год. свако физичко и правно лице може дати мишљење, примједбе и приједлоге 
на материјал Нацрта и то:

- уписом у Књиге примједби које ће се налазити у просторијама у којима ће Нацрт Плана бити изложен 
- доставити у форми дописа Одјељењу за просторно уређење Градске управе Града Приједорили на e-mail prostorno@prijedorgrad.org

Одјељење за просторно уређење

ДРУГО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 
НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ ДИЈЕЛА ИЗМЈЕНЕ И ДОПУНЕ РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА ЦЕНТРАЛНЕ ЗОНЕ ПРИЈЕДОРА СА 

СПОМЕНИЧКИМ КОМПЛЕКСОМ – I ФАЗА, РАДНИ НАЗИВ РЕГУЛАЦИОНИ ПЛАН „ЦЕНТАР-ЈУГ“ БЛОК 2

Нацрт Плана биће изложен на јавни увид у:

• у просторијама Градске управе  Града Приједора (улаз за странке,просторије Одјељења за просторно уређење, други спрат)
• просторијама стручне организације „ACS studio“ д.о.о., ул. Милана Карановића бр. 53, Бања Лука
• просторијама канцеларије Приједор Центар у улици Ослободилаца Приједора 6, обавља послове МЗ-а:Приједор Центар, 
Гомјеница, Д.Орловци, Кокин Град, Орловача и Рашковац

Нацрт Плана може се погледати сваки радни дан осим суботе, недеље и државних празника у времену од 8 до 15 часовау период у 
од 20.01.2023.године до 20.02.2023.године.

Нацрт Плана биће објављен и на web site-у Града Приједора, www.prijedorgrad.org. Такође, у канцеларијамабр. 53 и 55 Одјељења за 
просторно уређење Градске управе и у просторијама)  могу се добити и усмена тумачења изложеног материјала Нацрта Плана.
За вријеме трајања јавног увида, тј.све до 20.02.2023. год. свако физичко и правно лице може дати мишљење, примједбе и приједлоге 
на материјал Нацрта и то:

- уписом у Књиге примједби које ће се налазити у просторијама у којима ће Нацрт Плана бити изложен 
- доставити у форми дописа Одјељењу за просторно уређење Градске управе Града Приједорили на e-mail prostorno@prijedorgrad.org

Одјељење за просторно уређење
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IN MEMORIAM

ЖИВКО ЕЋИМ
(1954-6.2.2002-2023)

С љубављу и поштовањем, 
твоје Соња, Тања, Софија, Ана и Мара.
Породице Врзић, Ећим и Грбић.

0002

Дана 30.1.2023. навршиле 
су се четири године од 

смрти драге мајке

МИРЕ САВИЋ
(1942-2019)

Увијек ћемо те се сјећати и 
чувати од заборава.
Ожалошћени: син Горан са 
породицом. 17661

Дана 6.2.2023. навршава се 
15 дугих и тужних година 

како није са нама наш вољени

НИНОСЛАВ-НИНО 
КОМНЕНОВИЋ

(6.2.2008-6.2.2023)

Стално у нашим мислима, увијек ће те 
вољети твоји намилији.

17669

Тужно сјећање на драгог

ЂОРЂА МИОДРАГА

Година прође, а туга и бол 
остају у срцима оних који 
те воле.
Од брата Боже 
са породицом.

17667

Дана 9.2.2023. је годишњица моме драгом 
брату

ЂОРЂУ МИОДРАГУ
(1945-2022)

Драги брате, ниси ти отишао од нас. Више него икад си у нашим 
мислима и срцима
Твоја сестра Сека са породицом. 17688

Дана 9.2.2023. навршава се тужна година 
како са нама није наш драги

ЂОРЂЕ МИОДРАГ

У твом срцу било је мјеста за све нас. Памтићемо те по доброти 
и љубави коју си нам несебично пружао.
Твоја супруга Велинка са дјецом. 17668

Дана 9.2.2023. навршава се тужна година 
како са нама није наш драги

ЂОРЂЕ МИОДРАГ

Прошла је година дана туге и сјећања на тебе 
драги наш оче и деда. Заувијек ћеш живјети 
у нашим срцима. Нек почива у миру твоја 
добра душа.
Твој син Милан, снаха Биљана, унуци Славиша, Душан и Александар.

17668

Дана 9.2.2023. навршава се тужна година 
како са нама није наш драги

ЂОРЂЕ МИОДРАГ
Кажу проћиће, мање бољеће. Кажу! 
Али не пролази.
Пролазе дани, пролази живот, али не 
пролази бол,недостајање.У мом срцу је све 
остало исто, ништа се промјенило није, још 
си ту, још недостајеш, још увијек ране боле. Најтежа је успомена. 
Најтеже је кад ти недостаје неко, а знаш да се вратити неће.
Твој син Никола, снаха Богданка, унучад Ђорђе и Ружица. 17668

Дана 9.2.2023. навршава се тужна година 
како са нама није наш драги

ЂОРЂЕ МИОДРАГ

Вријеме пролази у срцу туга, у души 
празнина. Живјећеш заувијек у мом срцу, 
у мојим мислима и молитвама, јер заборав 
не постоји док живе 
они који те воле.
Твоја кћерка Драгана, унучад Моника и Марк. 17668

ОГЛАШАВАЈТЕ
У КОЗАРСКОМ

ВЈЕСНИКУ

ТЕЛЕФОНИ

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja 122
Хитнa пoмoћ 124
Вaтрoгaсци 123

Информације 1185
Taчнo вриjeмe 125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица 052/240-150 
Aутo мoтo сaвeз Приjeдoр 
052/212-040
Жељезничка станица 052/211-
021
Спoртски aeрoдрoм Уриje 
052/236-429 

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод 052/236-600

Топлана 052/231-779 
Електродистрибуција 052/233-
031
Кoмунaлнe услугe 052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека 052/211-324 
Позориште 052/211-116 
Музеј 052/211-334 
Галерија 052/213-305 
Метеоролошка станица 052/232-
285 
Кино “Козара” 052/211-258, 
052/211-259 
Градска читаоница 052/211 477
Суд 052/211-420 

МЕДИЈИ 
РTРС ИTЦ Приjeдoр 052/240-200

ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
052/234-271
Рaдиo Приjeдoр 052 911 822
TВ Приjeдoр 052/211-239
< ФРEE > рaдиo 052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом здравља 052/231 288
Болница 052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa Кoзaрa 052/231-202
Aпoтeкa 16. Maj 052/242-860
Aпoтeкa Meдикус 052/234-160
Aпoтeкa Уриje 052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa oргaнизaциja 
Приjeдoр 052/243-030

Хoтeл Приjeдoр 052/234-220
Moтeл < Лe Пoнт > 052/234-788
Рeстoрaн < Пaпa Joe > 052/214-
494
Рeстoрaн Eврoпa 052/333-123
Рeстoрaн Рибaрскa причa 
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa стaницa Приjeдoр 
052/232-285
Пoштa Приjeдoр б052/233-980
Oснoвни Суд Приjeдoр 
052/211-420
Дjeчиjи вртић "Рaдoст" 
052/243-020
Дoм пeнзиoнeрa 052/233-750
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд 
052/231-967
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Дана 26.1.2023. године 
преминуо је наш драги

РАТКО 
ВОЈИНОВИЋ
(1938-2023)

Живот нестаје у тренутку , али сјећања остају. Бол није у сузама 
и ријечима, бол је у нашим срцима. Са великом тугом, 

али и поносом, поштовањем и љубављу чувамо успомену на тебе.
Хвала ти за све!

Ожалошћена супруга Милка, кћерка Верица, 
унука Јелена, братанац Драган, снаха Мима и Јована, сестра Нена.

17670

Дана 8.2.2023. навршава се тужна 
година од смрти наше драге и вољене

ДРЕНЕ МАЏАР
(1969-2022)

Драга наша Дрено, 
Нисмо те могли сачувати од смрти, али ћемо те сачувати од заборава. 

Јер смрт је јача од живота а не од љубави према теби.
Бог је хтјео  украсити рај, па је узео тебе у загрљај.

Воле те твоји: сестре Милка, Винка, Бранка, 
браћа Бране и Цвијо са породицама

17672

Дана 8.2.2023. навршава се година 
дана од смрти наше мајке и баке

ДРЕНЕ МАЏАР
(1969-2022)

С љубављу те чувамо у нашим срцима.
Кћерка Тијана, син Раде и унук Душко.

17672

Тужно сјећање на драгу 
тетку

ДРЕНУ

Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима и 
мислима заувијек да те носимо и волимо.
Недостајеш нам ...
Од њене Браниславе Кнежевић са породицом.

17672

Дана 7.2.2023. навршава се 40 дана 
од када је отишла  моја вољена супруга

МИРА ГРБИЋ
(1954-2022)

Све смо могли заједно , ишли смо нашим 
стазама толико дуго година. Бол и туга су 
превелики од кад сам на тој стази остао сам. 
Недостајеш сваки трен, заувијек те носим у 
мислима и души ...
Твој супруг Милован.
Обавјештавамо родбину и пријатеље да ћемо дана, 4.2.2023. 
обиљежити 40 дана на гробљу Тадићи у Ракелићима. 17633

Дана 7.2.2023. навршава се 40 болних дана 
од кад је отишла наша вољена мајка и бака

МИРА ГРБИЋ
(1954-2022)

Твоје срце је прво што чула сам и не могу 
вјеровати да дошао је дан да нема више 
загрљаја чврстог и да не чујем ти срце као 
дана првог. Мајко, свачије си мјесто могла замјенити али твоје нико 
неће моћи. Волимо те увијек и заувијек твоји: Данијела, Драган и 
Александар. 17633

Дана 7.2.2023. навршиће се 40 најтужнијих 
дана како је преминула моја драга мама

МИРА ГРБИЋ
(1954-2022)

Драга мама жалост за тобом је превелика, 
бол је претешка а туга за тобом вјечна. 
Са твојим изненадним одласком остала је 
превелика празнина у мом срцу. Заувијек ћу те памтити по твојој 
доброти , љубави и племенитости.
Воли те твоја Марина. 17633

Дана 7.2.2023. навршава се 40 тужних дана 
одкад није с нама моја мајка и бака

МИРА ГРБИЋ
(1954-2022)

Драга мајко, твојим изненадним одласком  
остала је велика празнина у нашим срцима. 
Памтићемо те по твојој неизмјерној љубави и доброти. Вјечно ћеш 
бити у нашим срцима и мислима.
Твоја кћерка Санела, Игор, Михаило и Ана. 17633

Последњи поздрав драгој сестри

МИРИ ГРБИЋ
(1954-2022)

Драга моја сестро, по добру и љубави твојој ћу те памтити, 
са поносом помињати и у срцу свом вјечно носити.
Твој брат Горан.

17633

Дана 9.2.2023. навршава 
се 40 тужних дана од 
смрти драге и вољене 

тетке и баке

ГИНЕ (рођ.
Љубичић) ХРГАР

(1933-2023)

Са љубављу и поштовањем ћемо се сјећати твоје 
доброте и ведрог лика.
И вјечно те чувати у срцима од заборава.
Сестричина Зорица и унук Александар.

17662

Дана 9.2.2023. навршава се 
40 тужних дана од смрти 

драге сестре

ГИНЕ (рођ. Љубичић) 
ХРГАР

(1933-2023)
Са тугом и болом увијек ћу 
чувати успомену на тебе.
Сестра Стана. 17662

Дана 6.2.2023. навршава се 
20 година од смрти баке 

и прабаке

ДОСТЕ-ДОКЕ 
РАТКОВИЋ

Вријеме пролази али срце 
не заборавља.
Недостајеш нам.
Твоја унука  Божана и 
праунук Стефан Симић.

17666

Дана 4.2.2023. навршава се 
40 тужних дана од смрти 

наше драге мајке

МИРЈАНЕ ГЊАТОВИЋ
(1938-2022)

У најљепшим успоменама 
чуваћемо те од заборава.
Ожалошћене кћерке 
Биљана и Дијана са 
породицама. 17664



^ITUQE 23.  www.kozarski.com
3. фебруар 2023.

Тужно сјећање на нашу драгу колегиницу

АНДРЕУ
Заједно смо радили кратко, али довољно 

да те сви много, много заволимо .
Недостајеш нам бескрајно ...

Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима 
да те чувамо и волимо.

Твоје колеге из Одјељења за саобраћај, комуналне 
послове и заштиту животне средине 
и имовинско-стамбене послове. 17671

Дана 4.2.2023. , тужних 40 дана како нам се 
свијет срушио твојим прераним одласком

АНДРЕА АРАМАНДА

Празнина велика, туга непролазна  а бол неизљечива. 
За тобом вјечно тугују бака Цвијета и деда Мирко.

0002

Постоји љубав коју смрт не прекида и туга коју вријеме не лијечи.
Сјећање на вас вјечно ће трајати.

СНСД МО УРИЈЕ  2

Сјећање на наше

АНДРЕА

17224

ЉУБИША

АРАМАНДА
Дана 4.2.2023. обиљежавамо претужних 40 дана како нисте са мном.

Нема тренутка да нисте у мом срцу и мислима.
Неутјешна мајка и бака Госпова.

ЉУБИША

0002

АНДРЕА

АРАМАНДА

Дана 4.2.2023. навршава се 40 тужних 
дана од трагичне смрти наших драгих и 

вољених кумова

АНДРЕА

Постоји љубав коју смрт не прекида и 
туга коју вријеме не лијечи.
Волимо вас и вољећемо док смо живи!
Ваши кумови Зрнићи.  

17225

АРАМАНДА
ЉУБИША Ваш прерани одлазак урезао је дубок бол у 

нашим срцима и оставио велику празнину . 
Наша истина је да сте уз нас, у свакој мисли, 

уздаху, свакој ријечи, у сваком кораку. Не 
зна судбина да је наша љубав јача од сваке 

силе, па и смрти.
Нека вас анђели чувају.

Воле вас ваши Дијана и Ана.
0002

Дана 4.2.2023. је 40 тужних и за нас 
нестварних дана од смрти наших вољених

ЉУБИША АНДРЕА

Сјећање

ДРАГАН ГОРОЊА
(4.2.2015)

С љубављу и поштовањем,
Породица

0002

С љубављу и поштовањем чувамо вас у нашим срцима од заборава.
Синови Раде и Милорад, снаха Јагода, унучад и праунуче.

In memoriam

НИКОЛА 
МАРИНОВИЋ
(2018-2023)

17223

ДАНИЦА 
МАРИНОВИЋ
(2012-2023)

Дана 7.2.2023. навршава се десет година 
од смрти наше драге мајке, баке и прабаке

МИКЕ БАЈИЋ
(2013-2023)

Син Зоран, кћерке Бранкица и Слободанка са породицама.
17673

29. година није са нама 
наш вољени

МИЛЕНКО 
ШОРМАЗ

(1951-1994)

С тугом и поштовањем.
Супруга Ранка и синови Жељко и Зоран са 
породицама.

17654

Тужно сјећање на

ДРАГОСЛАВА 
ПЛАВШИЋА
(1969-1994)

Вријеме пролази а бол и туга остају у нама.
Твоји: отац  Илија, мајка Драгиња и сестра Милка 
са породицом.

17665
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БРОЈНИ 
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УЖИВАЛИ У 
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САДРЖАЈИМА

АМЕРИКА ЈЕ 
ЧУДО, АЛИ НЕ 
МОЖЕ ДА 
ЗАМИЈЕНИ 
ОГЊИШТЕ И 
РЕПУБЛИКУ 
СРПСКУ

ОСНОВАНО ПРЕДУЗЕЋЕ "ПО.МОЋ"

СТРАНЕ 
10 И 11СТРАНA 7

СТРАНA 16


